
Ülkemizde yaşanan ekonomik ve
sosyal değişim, özürlülere bakış
açısında da etkili oldu. Bunun için

bir kanun çıkarılıp bazı esaslar getirilirken
ilgili diğer mevzuatta da engelliler yararına
değişiklikler yapıldı. Bazı kavram, ölçü ve
haklarda farklılık ve çelişkiler ise sürüyor. 

Toplu ulaşım ve terminaller
Belediye tarafından kurulan veya
denetlenen toplu ulaşım hizmetleri ile her
türlü belediye altyapıları ve umuma açık
hizmet veren her türlü yapıların süresi
içinde özürlülerin erişimine uygun hale
getirilmesi gerekiyor. Terminaller de bu
kapsamda sayılmak zorunda. 

Diğer belediye konuları
Belediyelerin özürlülere vereceği çok hizmet
var. Veremediği hizmetleri başkalarından
satın almak ve buna kaynak ayırmak
zorunda. Mevcut olup genişleyecek veya
yeni kurulan büyükşehirler özürlü hizmet
birimlerini uygun hale getirmek zorunda. 

Bir örnek
İzmir’de özürlülerin ulaşım hizmetlerinden
faydalanmasına yönelik sayılar, hizmetlerin
artırılmasının ve bir an önce verilmesinin
önemini ortaya koyuyor. ■ Sayfa 5’te
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● Büyükşehirler ve diğer tüm belediyelerde
toplu ulaşım hizmetlerinin özürlülerin erişi-
mine uygun hale getirilme zorunluluğunun
yerine getirilmesi için sadece 3 ay kaldı.

● Belediye altyapıları ve umuma açık hizmet
veren her türlü yapıların ve bu kapsamda yolcu
terminallerinin de aynı sürede, özürlülerin
erişimine uygun hale getirilmesi gerekiyor. 
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Yeni Adana Grup Seyahat 10 Travego aldı ■ Sayfa 3’te

Başbakan İzmit Körfezini inceledi

Dilovası-
Hersek
arasında

yapımı devam
eden İzmit Körfez
Geçiş Köprüsü
temelini atmak
için İzmit’e gelen
Başbakan
Erdoğan, Körfez
Bölgesini gezdi.
Helikopterle
yaılan geziye
Ulaştırma,
Denizcilik ve
Haberleşme
Bakanı Binali
Yıldırım,
Müsteşar Habib
Soluk, Kocaeli
Büyükşehir
Belediye Başkanı
İbrahim
Karaosmanoğlu ve
Karayolları Genel
müdürü Cahit
Turhan eşlik etti.

Başbakan Erdoğan, İzmit Körfezi’nin çevresinde yapılan altyapı ve
üstyapı çalışmaları ve Körfez’in temizlenmesinin yanı sıra sahil
düzenlemeleriyle ilgili bilgi aldı. Başkan Karaosmanoğlu, Başbakan
Erdoğan’a; yapımı tamamlanan ve devam eden plaj ve sahil düzenlemeleriyle
İzmit Körfezi’nde canlı yaşamının yeniden başlamasıyla ilgili bilgi aktardı. ■

Turizm taşımacılarına 
Mapar’dan özel kampanya 

İstanbul Seyahat’in hedefi
5 milyon yolcu

Kamil Koç’tan 10 Travego

yatırımı 

Kamil Koç’tan 10 Travego

yatırımı 
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İstanbul Otobüs A.Ş
350 otobüs ihalesini
kazananlar açıklandı 

İstanbul Otobüs A.Ş 350 adetlik
otobüs ihalesinde kazananların
isimlerini asil ve yedek liste ha-

linde internet sitesinde yayınladı. 
www.istanbulotobüs.com.tr in-

ternet sitesinden yapılan duyuruda
Anadolu, Beyoğlu ve İstanbul Dar
Bölge ihalesinde kazananlar asil ve
yedek liste halinde yer alıyor. ■

Mercedes-Benz Türk, Miroğlu
Nakliyat ile Birsöz Nakliyat’a
20 Axor 1840 LS çekici teslim etti.

Mercedes-Benz Türk, Miroğlu
Nakliyat ile Birsöz Nakliyat’a
20 Axor 1840 LS çekici teslim etti.
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İstanbul Büyükşehir Belediye Başkan Danışmanı Prof.
Dr. Mustafa Ilıcalı'nın moderatörlüğünü yaptığı Akıllı
Belediyecilik Sistemi oturumnda İETT Genel Müdürü
Dr. Hayri Baraçlı bir konuşma yaptı. ■ Sayfa 2’de

Marmara Belediyeler Birliği Sempozyumu

Ulaşımda akıllı sistemler kullanılsın

İstanbul UKOME’nin
taşıt yaş sınırı uyarısı

UKOME'nin İstanbul’da taksilere 5,
taksi dolmuşlara 8, minibüs ve turizm serv-
islerine 10, personel, kamu ve ücretsiz AVM
servislerine 19, okul servislerine ise 12 yıl
yaş sınırı uygulaması kararı doğrultusunda
7 Temmuz'a kadar yenilenmeyen toplu ta-
şıma araçlarının ruhsatları iptal edilecek. 

Toplu taşıma hizmeti veren 77 bin 444
araçtan 5 bin 99'u yaş sınırını aşıyor. 6 bin
363 minibüsten bin 102'si, 17 bin 395 taksi-
den 3 bin 462'si, 572 taksi dolmuştan 363'ü,
28 bin 843 personel servisinden 91'i, 6 bin
184 kamu servisinden 2'si, 3 bin 317 turizm
servisinden 9'u, 13 bin 469 okul servisinden
70'i yaş sınırını geçti. Bin 301 ücretsiz AVM
servislerinin tamamı yaş sınırı içerisinde
bulunuyor. ■
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Iveco Otomotiv’den Transtaş’a 7, 

Kılıçlar’dan BYM’ye 2 ve 

Solaklar’a 3 Stralis  ■ Sayfa 7’de

Iveco’dan Stralis
teslimatları
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Ulaştırma sistemleri arası dengeli modal
dağılım ve intermodal entegrasyon;
bütün ulaştırma argümanlarından

maksimum düzeyde faydayı, üst düzey hizmet
parametrelerini, erişilebilirliği had safhada
desteklemektedir ki; bütün bunlar doğru bir
‘şehir planlama’ sürecinin sebebi ve sonucudur.
Dolayısıyla ‘kentsel dönüşüm’ün doğru
uygulanabilirliğinin de ‘anahtar’ konularıdır.
Daha öncede belirttiğimiz üzere; ‘kentsel
dönüşüm’ bir prosesi yani süreci ifade eder ki;
bu da entegrist bir bakış açısı gerektirir. Nasıl ki
ulaştırma sisteminde ‘modal entegrasyon’u ön
plana çıkarıyorsak, aynı şekilde ‘kentsel
dönüşüm’ de kentte ‘eski ile yeni’ arasında bir
uyum (insicam: harmoni) oluşturmayı hedefler ki
bu da ancak ‘entegrist’ bir yaklaşım ile söz
konusu olur. Bu süreçte; mevcut yapı içerisindeki
sorunlu alanların (mahallelerin) tamamıyla
yıkılması yerine bütüncül bir bakış açısıyla ‘bu
mahallelerin mevcut sorunları’nı kendi iç
dinamiklerini harekete geçirerek ıslahı yoluna
gidilmesi tercih edilmelidir. 

Rant odaklı bakış engellenmeli
Bu da; ‘bütüncül, katılımcı, yönetişimci’ bir

süreci ifade eder. Hele ki İstanbul özelinde bu;
daha da stratejik ve öncül bir hal alır. Mevcut
organik kültürel-sosyal-ekonomik-şehirsel doku;
kendi iç dinamiklerinin hareketi geçirilmesi ve
dolayısıyla tabir yerindeyse ‘kendi cazibesiyle’
ve bunun iyi yönlendirilmesi-yönetilmesi ile
‘kendi entegrasyonunu çözer ve dönüşümünü
tamamlar’ hale getirilmelidir. Burada; ‘rant
odaklı’ bakışın önü tamamen alınmalı, ‘hizmet
odaklı’ perspektif, bütünüyle öncelenmelidir.
Zira; Avrupa’da Prag, Milano, Paris vb. şehirlerin
genel görünümünden okumalar yaptığımız
takdirde, önümüze ‘tarihi mahalleri (dokusu) ile
modern yapıları görsel-fiziksel-toplumsal vb. her
anlamda entegre etmiş, sentetik değil ‘organik’
bir yapıya dönüştürmüş bir tecrübe ile
karşılaşmaktayız. Aksi durum İstanbul özelinde
ve ülkemiz genelinde ‘ekonomik mağduriyetler,
sosyal problemler, kültürel kopukluklar, sosyal
adaletsizlik ve toplumsal iletişimsizlik’ gibi
maliyetleri önümüze çıkartacaktır.

İnsan odaklı, tasarrufu önceleyen…
Daha önce çok defa ele aldığımız

‘sürdürülebilirlik’ kavramı; ‘kentsel
dönüşüm’den, ‘entegre ve dengeli bir modal
karaktere sahip ulaştırma sistemi’nden ayrı
düşünülemez. Burada ‘sürdürülebilirlik’
kavramını; ‘insan odaklı, tasarrufu önceleyen,
üretimi karakterize eden ve tüketimi dengeleyen’
bir yaklaşım olarak okuyabiliriz ki; buda

‘günümüzü aşan,
ileriyi planlayan ve
bunun içinde geçmişin
kavrayışı üzerine
ayağını yere sağlam
basan’ bir bakış açısını
beraberinde getirir.
Bütün bunlar da; bir
‘süreklilik algısı’
gerektirir. Bu algıda;
‘geçmişi doğru okuyan’
ve bunun üzerine
‘sürekliliği olan bir
perspektifin inşası’nı
bizlere işaret eder.
Bütün örnek batılı
şehirler; bu
bütünlüğün,
sürekliliğin ve
sürdürülebilirliğin örneklerini yansıtarak kendi
‘doğruları’nı ortaya koymaktadırlar. Bizler de; bu
bağlamda kendi perspektifimizi ortaya koyarak
kendi tecrübelerimiz paralelinde ‘doğrularımızı’
üretmeliyiz. O zaman; ‘bizim şehrimiz’ ‘bizim
ürünümüz’ ‘bizim çözümümüz’ ‘bizim icadımız’
ve ‘bizim mühendisliğimiz’ diyebileceğiz.

Bizim çözümümüz…
‘Kentsel Sistemler ve Ulaştırma Yönetimi

Yüksek Lisans Programı’mız ulaştırma-şehir
planlama-mimarlık ana ayakları üzerine oturuyor
olup, geniş bir alanda ders havuzuna sahiptir.
Bütün bu yönleriyle; şehirleşme-mimari ve
ulaştırma arasında karşılıklı ve birbirini besleyen
sürekli bir ilişki mevcuttur. Bu anlamda; estetik
ve statik birbirini bütünleyen yönlere sahiptir.
Dolayısıyla; şehir yapılanmasına tek başına
‘estetik merkezli’ veyahut ‘statik merkezli’
bakmamız eksik sonuçlar doğuracaktır. Osmanlı
mimarisinin ‘şehir tasavvuru’ derinlikli bir
perspektifin ürünü olup Anadolu-Balkanlar ve
geniş coğrafyası ekseninde; göçebe (bedevi) –
köylü (haderi) – şehirli (medeni) bağlamında
işleyen ve aksayan yönleriyle derin bir inceleme
alanının konusudur. Bütün bu muhtevasıyla;
tarihi süreçte gelişen politik olayların arka
planını da bu ‘şehirleşme’ bağlamında en geniş
anlamda görmek mümkün olacaktır.

Nitelik ve niceliğiyle birlikte…

‘Akıllı Şehirler’; şehrin su, doğalgaz, güneş,
rüzgar, besin, para, elektrik, petrol, maden vb.
ana kaynaklarını veritabanında depolayan

bunları yüklenen program dahilinde,
yıllık, on yıllık, yüz yıllık periyotlarla
tasarruf eden, devreye sokan-devreden
çıkartan bir ‘ana ortak aklı’ bünyesinde
barındıracak olan şehirlerdir. Burada;
teknik imkanlar bir ‘ana veritabanı, işlem
adımları, proses altyapısı’’ olarak
düşünülebilirse, bunlara bütün girdileri
(input), çıktıları (output), nitelik ve
niceliği (kalite ve kuantite) ve mantık
adımlarını yükleyecek olarak bizleriz.
Dolayısıyla; bizim ulaştırmacılarımız,
bizim endüstricilerimiz, bizim
yazılımcılarımız, bizim enerji
uzmanlarımız ve hatta bizim
sosyologlarımız, bizim felsefecilerimiz,
bizim psikologlarımız, netice olarak
‘bizim siyasilerimiz’ ve ‘bizim
halkımız’dır. Burada tam anlamıyla;

perspektifimiz-mantığımız-mühendisliğimiz-
‘insan odaklı’ yaklaşımımız esas olandır, ‘teknik
imkanlar’ ise bütünüyle araçtır. Ve bu gerçekçi
bir sentezin, gerçekçi bir okumanın ve gerçekçi
bir ‘söz’ ün alt ürünü ve diğer tarafıyla ‘sonucu’
da olacaktır.

Alınan tedbirlerle güçleniyor…
‘Akıllı ulaştırma’nın ülkemizdeki ilk

uygulamalarını yakın bir geçmişte İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nin Elektronik Denetim
Sistemleri (EDS) çalışmaları ile görmeye
başladık. Sonrasında bu uygulamalar İstanbul’un
hemen hemen her noktasında başarıyla
uygulanmaya başladı. Her ne kadar bu ve
benzeri uygulamalar ilk etapta ‘ceza’ eksenli ve
dolayısıyla ‘yetki-sorumluluğu’ elinde
bulunduran idarelerin ‘mali’ kaygıları ve
refleksleri olarak algılanabilse de, ülkemizde
‘yasaklar’ın ‘ahlaki’ ve ‘fayda’ eksenli arka planı
algılanamadığından (algılatılamadığından) ‘ortak
yaşam’ı kolaylaştırıcı bu tedbirlerin ancak ve
ancak ‘cezai tedbirler’ ve ‘güçlü denetim
mekanizmaları’ ile sağlanabileceği hususu da bir
vakıadır. Zira bu da aynı ‘özel araç’ kullanımının
yaygınlığının ‘para-statü’ eksenli toplumsal
algısının çarpık ve paralel sonuçlarına sahiptir.
Yani ‘tüketim kültürü ve alışkanlıkları’nın
yönlendirilmesi, daha doğrusu ‘yönetişimi’ ile
alakalıdır. Ancak buradaki ince çizgi; ‘yönetme’
ve ‘yönetişim’ arasındaki algıdan geçecektir.
Nasıl ki; medyanın abartılı bir güce ulaştığı
günümüzde; sistem her ne kadar ‘demokrasi’
olarak işlese de, medya kanalı ile insanların
bilinçaltına bir ‘doğru’yu empoze etmek

mümkün olabiliyorsa, burada ‘insanların ortak
faydası’nı gözetecek olan ‘tüketim kültürü,
toplumsal bilinç, şehirlilik algısı’nın arkası
‘yönetişim’ ile doldurulabilir. Zira burada;
yönetici kadrolar, STK’lar, vakıflar, üniversiteler,
halka ‘medyayı doğru yönde araçsallaştırarak’
çözüme giden örneklikleri ortaya koymalıdırlar.
‘Medyanın işlevselliği’ ancak bu yönde anlam
kazanabilecektir. 

Medyanın işlevselliği

Bu bağlamda ABD ve benzeri ‘ileri
teknoloji-ekonomi’ toplumlarında ‘demokrasi’
heyecanını kaybetmiş ve ‘medya ve benzeri’
güçlerin argümanı haline evrilmeye
başlayabilmektedir. Bu; buralarda ‘demokrasi’nin
olmadığı anlamına gelmemekle beraber, aslında
medya ve görselin tahakkümü altına girmiştir.
Ama bu toplumlar- geneli itibariyle- ‘yasak’
algısını kendi ‘ahlakilik’ ölçütleri üzerinden
okumayı içselleştirebilmiş toplumlardır. Kuzey ve
Batı’nın politik olarak ‘galip’, ekonomik-
teknolojik olarak ‘ileri’ toplumlarının bu durumu
karşısında, dünyanın geri kalanında; genel
‘tüketim kültürü’ alışkanlıkları ‘takip, taklit,
görsel ve statü’ üzerine yoğunlaşmıştır. Bu
toplumların birçoğu aynı zamanda ‘gayri safi
milli hasılası’ düşük ve ‘yerinden üretim’in
olmadığı toplumlardır. Bu toplumları genel seyri;
yüzyıllık süreçte, ‘kapalı toplumlar-kapalı
cemiyetler-grupsal tahakküm’ ve takibinde de
‘dünyaya açılış’ üzerine bir seyir izlemiş olup,
bugün itibariyle ‘kara ve zarara’ ‘fırsatlara ve
tehditlere’ açık olan bir ‘güçlü yön-zayıf yön’
değişkenleri havuzuna sahiptir. Buradaki üçüncü
adım; bütün bu süreçleri ve karmaşayı toparlayıp
bir görüş açısı kazandırabilecek olan bir
‘perspektif inşası’ olmalıdır. Zira halkımız ve
benzeri halklar için ‘yasaklar’ bizatihi ‘baskı,
denetim ve hatırlatma’ unsurları olarak
algılanabilmektedir. Bunda hem yönetimin hem
de yönetilenlerin birçok yanlış algısı ve fiili rol
almaktadır, almıştır. Esas olan ise tabir
yerindeyse ‘hatalı tespiti’ ve ‘ilk nerede ne
zaman kimin yanlışı ile başladı?’ sorusuna cevap
aramak yerine bir yönetişim anlayışı içerisinde
‘medya-teknik-ekonomi’nin imkanlarını doğru
yönde kullanarak ‘olması gereken’i bir örneklik
olarak ortaya koymaktır. Burada ‘medyanın
yönetişim’i kavramını ve bununla beraber içeriği
başlı başına tartışılacak olan bir ‘akıllı medya’
kavramını da ortaya atabiliriz.

‘Akıllı’ okuma ile…
Günümüzde ‘iletişim-bilişim teknolojileri’

gibi konularında ‘ulaştırma’ ile beraber ya da
bizatihi içerisinde değerlendirildiği bir süreci

yaşıyoruz. Dolayısıyla bütün bu ifade
ettiklerimizi de ‘entegrist’ bir bakış açısında
toplamak mümkün olabilecektir. ‘Alternatif
enerji’, ‘yenilenebilir enerji’ gibi kavramları
‘sürdürülebilirlik’le birleştirerek tam da burada
‘akıllı’ bir okuma yapmamız mümkün
olabilecektir. Zira ülkemiz kuzey ve batı
ülkelerine kıyasla güneş ve rüzgar znerjisi
zenginidir. Bu anlamda, bu enerjiler ölçeğinde
İstanbul’umuz; güney ve Ege illerimizden daha
fakir olabilir ancak bunun basit bir coğrafi kabul
metodu yoktur. Öyle ki; rüzgarların yıl
içerisinde, esiş yönleri, iklim-bitki örtüsü, arazi
yapısı, yerleşim, enlem-boylam ve benzeri
birçok değişkeni vardır. Dolayısıyla ‘akıllı bir
tasarım’ dahilinde lojistik altyapısı da
güçlendirilmiş bir şeklide oluşturulacak olan
tesisleşme süreciyle, bir bölgenin farklı
yörelerinde yılın farklı zamanlarında edinilecek
maksimum rüzgar enerjisi etütleri dahilinde, en
üst düzeyde bir ‘rüzgar enerjisi’ edinimi
mümkün olabilecektir. Benzer bir yaklaşım
‘güneş enerjisi’ ve diğer alternatif enerji
kaynakları içinde geçerli olabilecektir. Hatta bu
kaynakların; edinildikleri coğrafyada, en yakın
yörelere direk kaynaktan-tasarruf alanına
taşınımının yönlendirilmesi de söz konusu
olabilecektir. Bütün bunlar ‘ulaştırma’nın direkt
ilgi alanı içerisine girmektedir. Bu bağlamda da;
‘ulaştırma-planlama-enerji’ ekseninin ‘akıllı
şebekelendirilmesi’nin tam merkezindeki bir
‘entegrasyon’u ifade etmektedir. Denetim
mekanizması güçlü kurulmuş, idari karmaşadan
uzak, yerinde müdahale imkanı sağlayan,
lojistiğin imkanlarından en üst düzeyde
faydalanan, hizmet parametreleri yüksek,
sürdürülebilirlik merkezli ve ‘insan odaklı’
yaklaşımlar tamamıyla bir ‘akıllı tasarım’
sürecinin organlarını meydana getirmektedir.
‘Akıllı şehirler’ konusu hizmet parametreleri ile
doğrudan bağlantılı olup elektronik-yazılım-
ulaştırma-endüstri-makine mühendislerini bir
araya getirecek bir arka plana sahiptir. Bu
anlamda akademi-piyasa entegrasyonu, teori-
uygulama entegrasyonu ve benzeri birçok
sosyolojik-felsefi-teknik entegrasyon anlamında
içeriği doldurulabilecek bir geniş alanı ifade
eder. Bu anlamda; caddelerden mahallere,
ilçelerden yörelere geniş bir okuma ve yeniden
yapılanma fırsatlarını barındırır. Aslında; batının
ve son dönemlerde Uzak Asya’nın öncülüğünü
yaptığı teknik gelişmelerin ‘imkanları’nın salt
okunurluğunun bizim olan bir ‘perspektif’le
birleştirilip gerçek bir yeniden yapılanma
ihtimalini ortaya koyar. Sağlıklı huzurlu mutlu ve
başarılı bir hafta dilerim. ■
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Şehirleşme ve Akıllı Şehirler -2

Akıllı Belediyecilik Zirvesi'nde yapılan panelde
konuşan İETT Genel Müdürü Dr. Hayri Baraçlı,
ulaşım faaliyetlerinde maliyet ve zamandan tasarruf

sağlayacak akıllı sistemlerin kullanılması gerektiğini
söyledi.

Marmara Belediyeler Birliği tarafından Vodafone
Türkiye ana sponsorluğunda bu yıl birincisi düzenlenen
ulaşım faaliyetlerinin ele alındığı "Akıllı Belediyecilik
Zirvesi" İstanbul Grand Cevahir Otel'de gerçekleşti.
İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkan Danışmanı
Prof. Dr. Mustafa Ilıcalı'nın moderatörlüğünde İETT Genel
Müdürü Dr. Hayri Baraçlı, BURULAŞ Yönetim Bilgi
Sistemleri Koordinatörü Alper Güvercin, İSBAK AŞ Genel
Müdürü Kasım Kutlu, Okan Üniversitesi Mühendislik-
Mimarlık Fakültesi Dekanı Prof. Dr. R. Nejat Tuncay, IBM
Global Teknoloji İş Geliştirme Yöneticisi Bülent Ekuklu,
UDH Bakanlığı Strateji Geliştirme Başkanı Erol Yanar,
Vodafone Türkiye İcra Kurulu Başkan Yardımcısı Hasan
Süel, "Akıllı Ulaşım Teknolojileri ve Örnek Belediyecilik
Uygulamaları"nı ele aldı.

Yeni misyon ve vizyon 
İETT Genel Müdürü Dr. Hayri Baraçlı, vatandaş

memnuniyetini üst seviyelere çıkartacak bir anlayışla
faaliyetlerini sürdüklerini belirterek ulaşım faaliyetlerinde
maliyet ve zamandan tasarruf sağlayacak akıllı sistemlerin
kullanılması gerektiğini söyledi. 

Kamunun kaynaklarının çok fazla olmadığına dikkati
çeken Baraçlı, kıt kaynakla maksimum memnuniyeti
sağlayabilecek bir anlayışla hareket ettiklerini, pozitif
yönetim felsefesini ön planda tuttuklarını dile getirdi: “Bir
taraftan vatandaş memnuniyetini sağlarken, diğer taraftan
doğru hat-durak optimizasyonu ve yolculuk analizleri ile
geleceğe yönelik veri üretiyoruz. 460 durağımız ‘Akıllı
Durak’ özelliğinde, ayrıca ‘Oraya Nasıl Giderim’
uygulamamız var. Bu uygulama vatandaşlarımızın işini çok
kolaylaştırıyor. Memnuniyeti üst seviyeye çıkartıyor ve
maliyeti düşürüyor.” ■

İETT Genel Müdürü Dr. Hayri Baraçlı: 

Ulaşımda akıllı sistemler kullanılsın

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Başkan
Danışmanı Prof. Dr. Mustafa Ilıcalı'nın
moderatörlüğünü yaptığı Akıllı
Belediyecilik Sistemi Sempozyumunda
İETT Genel Müdürü Dr. Hayri Baraçlı bir
konuşma yaptı.
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2013 yılında 15 milyon yolcu hedefi ve

65 milyonluk yatırım hedefi belirleyen

Kamil Koç, büyüme çabalarını

10 Travego yatırımı ile sürdürdü.

Firma teslimatla birlikte filosundaki

Mercedes araç sayısını 63’e çıkardı. 

Mercedes-Benz Türk Pazarlama
Merkezi’nde 2 Nisan Salı günü
düzenlenen törenle Mengerler Bursa

Kamil Koç’a 10 Travego 15 teslim etti. Törene
Kamil Koç İstanbul Bölge Müdürü Metin
Yücel, Bursa Bölge Müdürü Aydın Tokatlı,
Mercedes-Benz Türk AŞ Otobüs Satış Kısım
Müdürü Burak Batumlu,  Büyük Müşteri
Danışmanı Bülent Tekiner, Mengerler Bursa
Motorlu Araçlar Satış Müdürü Kadir Gökeşme
katıldı. Filosunda 580 araç bulunan Kamil
Koç’un filosundaki Mercedes marka otobüs
sayısı da 63 oldu.

Kamil Koç ile aile gibiyiz 

Mercedes Benz Türk Otobüs Satış Kısım
Müdürü Burak Batumlu, Mercedes’in iş
ortaklarıyla beraber büyük bir aile olduğunu,
teslimatlarda da büyük müşterileriyle bir araya
gelmekten dolayı mutlu olduklarını söyledi:
“Kamil Koç ile bir ailenin üyeleriyiz.
Partnerlerimiz ile uzun vadede işbirliği
yapmaktan dolayı memnunuz. Nice
teslimatlarda yine beraber olacağız. Kamil

Koç’un da yatırımının hayırlı olmasını
diliyorum. Bu yatırımın sezon öncesi kazasız,
belasız, bol kazançlar getirmesini diliyorum”
diye konuştu. 

2013’te hedeflerimiz büyük 

Kamil Koç Bursa Bölge Müdürü Aydın
Tokatlı ise 2012 yılında 12,5 milyon yolcu
taşıdıklarını, yeni araç yatırımlarıyla birlikte
2013 yılında 15 milyon yolcu hedefine

ulaşacaklarını söyledi. Mercedes güvenirliği,
ikinci eldeki değeri, müşteri memnuniyeti gibi
özelliklerden dolayı tercih ettiklerini
vurgulayan Tokatlı, “2013 yılı için büyük
hedeflerimiz var. Yatırımlarımızı aralıksız
olarak sürdürüyoruz. 2013 yılına yönelik
şirketimiz 25 milyon Euro’luk bir yatırım
planlıyor. İş ortaklarımızla birlikte 65
milyonluk bir yatırım hedefimiz var. 2013
yılında yeni hatlarda da yolcularımıza en iyi
hizmeti sunacağız” dedi. ■

Yeni yatırımla 131 araca ulaşan

İstanbul Seyahat’in filosundaki

Mercedes otobüs sayısı da 111 oldu.

Yönetim Kurulu Başkanı Selami Tırış,

“Hedeflerimiz 5 milyon civarında

yolcu taşımak. Tabii,  bunun 1 milyon

üstüne de çıkabilirsek, çok daha

mutlu olacağız. Yazıhanelerimizi,

peronlarımızı, hatlarımızı

çoğaltacağız. Hedefimize

ulaşacağımıza inanıyorum” dedi.

Mercedes-Benz Türk Pazarlama
Merkezi’nde 1 Nisan Pazartesi günü
düzenlenen teslim törenine, İstanbul

Seyahat Yönetim Kurulu Başkanı Selami Tırış,
Genel Müdür Sırrı İnan, Mercedes-Benz Türk
Otobüs Pazarlama ve Satış Müdürü Burak
Tarım, Otobüs Satış Kısım Müdürü Burak
Batumlu, Busstore Kısım Müdürü Haluk Burçin
Akı ve Finansal Hizmetler Otobüs Finansmanı
Satış Koordinatörü Tolga Sezer, Mengerler
Ticaret Türk A.Ş. Genel Müdürü Nusret Güldalı,
Mengerler İstanbul Satış Müdürü Ayhan Aydın,
Mengerler Trakya Genel Müdürü Güven Onan,
Mengerler Trakya Satış Müdürü Günay Eren
katıldı 

Özmal sayısı 70 oldu

Araç teslimat töreninde görüştüğümüz
İstanbul Seyahat Yönetim Kurulu Başkanı
Selami Tırış, “Bu araç yatırımı ile birlikte
filodaki özmal sayısı 70’i buldu. Araçlarımızın
hemen hemen hepsini yenileyip sezonda olsun,
gelecek zamanlarda olsun yolcularımıza daha
farklı seyahatler yaptırmayı hedefliyoruz. 10
tane de 2+1 aracımız olacak. Kalitemizi
farklılaştıracağız, seyahatlerde bunu
yolcularımıza yansıtacağız. Sektörde daima ileri
bakıyoruz. Yolcularımızın rahatlığını öne
çıkaracağız” dedi. 

Malkara Yıldırım katıldı 
Tırış, yeni hatlar ve seferlerle ilgili olarak da,

“Farklı heyecanlar yaşıyoruz. Emin adımlarla,
yavaş da olsa yolumuza devam edeceğiz. 1943
yılından beri Yavuz Yıldırım ailesi vardı,
Malkara Yıldırım olarak çalışıyorlardı. Onlar da
sağ olsunlar, bizimle çalışmayı uygun
görmüşler. İstanbul Seyahat olarak iyi hizmetler
vereceğimizi ve beraber güzel şeyler

yapacağımıza inanıyorum. İstanbul Seyahat
ailesine de hayırlı olmasını diliyorum” diye
konuştu. 

Mercedes’le işbirliği 

Bundan sonra otobüslerin ‘sıfır’ olacağını,
belli bir yaşı geçirmeyeceklerini açıklayan
Selami Tırış, İstanbul Seyahat’in hizmet
anlayışının kendilerinden sonra gelecek
gençlerin de hep genç, taze, güler yüzle devam
ettireceklerine inandığını, Mercedes’le birlikte
çok güzel bir işbirliği içinde olduklarını dile
getirdi. 

Hizmetimiz artacak

“Hızlı trenin de, uçağın da olması lazım
ama otobüs yolculuğunun her geçen sene daha
farklı, daha güzel olduğuna inanıyorum” diyen
Selami Tırış, Ramazan ayında nispeten
yolcunun azalacağını ama genelde seyahatlerin
artacağını açıkladı. Tırış, “İstanbul Seyahat’te
dur durak yok. Otobüs sektörü için en iyi
hizmeti veriyoruz. İnsanlar her şeyin en iyisine
layık. Yolcularımıza sadece sefer sırasında değil,
yazıhanede otobüs beklerken de güzel
ikramlarımız olacak. Turizmin gelişmesiyle
birlikte yabancı misafirlerimiz de var artık.
Ayrıca yurtdışına da çalışıyoruz. Hedefimiz 4-5
milyon yolcu taşımak. Tabii, bunu 1 milyon
yukarıya taşıyabilirsek, çok daha mutlu olacağız.
Yazıhanelerimizi, peronlarımızı, hatlarımızı
çoğaltacağız. Hedefimize ulaşacağımıza
inanıyorum” dedi.

2013 iyi başladı 

Teslim töreninde Mercedes-Benz Türk
Otobüs Satış Kısım Müdürü Burak Tarım da
açıklamalarda bulundu. “2013 senesi ümit verici
başladı, bu sektör açısından son derece
sevindirici bir durum” diyen Tarım,
“Müşterilerimizin yatırıma yönelik,
planlamaları yapabiliyor olması, sektörün
gidişatına dahil olumlu sinyaller demek. Sadece
bir üretici, sanayici sıfatıyla değil, 45 yıldır bu
sektörde var olan, bir firma olarak da biz de
kendimizi otobüs camiasının önemli bir parçası
olarak görüyoruz. O yüzden otobüsçünün
iştahının olması yatırım niyetiyle olaya
yaklaşması bizleri, ziyadesiyle memnun ediyor.
Bu sektörün geleceği açısından önemli. Tabii,
Mercedes’in kurulduğundan bu yana var olan
pozisyonu da korumaya her zaman olduğu gibi
gayret gösteriyoruz. Piyasa yükseldikçe, talepler
arttıkça bizlerin de teslimat adetleri, teslimat
sıklığı artacak. 2013 yılının böyle başlamasını,
her şey daha güzel olacak bakış açısıyla
değerlendirilmesi mümkün, dolayısıyla yüksek
bir pazara gidiyoruz diyebiliriz. Bir de 2012 yılı
sonunda model yılı değişiminden kaynaklı bir
talep ötelemesinin belki 2013 yılının başına
sarktığından bahsedebiliriz. Ayrıca yeni o bir
hat üzerindeki 50 koltuk, regülasyonuyla
beraber, özellikle büyük filoların kendi özmal ve
bireyselci dengelerinin yeniden hesaplanması
olarak da görebiliriz. Bu talep sürekli mi olacak
yoksa Haziran-Temmuz ortaları gibi
yavaşlayacak mı, göreceğiz” diye konuştu. ■

Bu hafta Sayın Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan’ın 3 Nisan
Çarşamba günü Türkiye Karayolları

Güvenliği Stratejisi ve Eylem Planı’nın
tanıtımında yaptığı konuşmaya
değineceğim. 

Başbakanımız konuşmasında benim
de yazılarımda sıkça dile getirdiğim bir
noktaya dikkat çekti. “Trafik, terör kadar
önemli bir sorundur” diyen Başbakan,
''Bugün ülke olarak önümüzde canlar
yakan, ocaklar söndüren, anaları, eşleri,
evlatları anlatan iki önemli sorunumuz
var. Bunlardan biri terör, ikincisi ise
maalesef terör kadar konuşulmayan, terör
kadar gündemde yer almayan trafik
sorunudur. Buna aslında 'trafik terörü' de
diyebiliriz. Oysa baktığınızda trafik
sorununun, diğer deyişle trafik terörünün
silahlı bölücü terörden daha fazla can
aldığını, daha fazla kan akıttığını
görürsünüz. Biz bu iki sorunun da
üzerine kararlı bir şekilde gidiyoruz.
Başarılı olana kadar da yılmadan,
usanmadan çözüme yönelik çabalarımızı
sürdüreceğiz” açıklamasında bulundu. 

Araçlar arttı, ölümler azaldı 
Başbakan Erdoğan, önemli bir veriyi

de paylaştı: Türkiye'deki araç sayısı 10
yıl önce 8 milyonken, trafik kazalarında
olay yerinde hayatını kaybeden kişi
sayısının 5 bin civarındaydı. 2012 yılında
ülkedeki araç sayısının 17 milyonu
aşmasına rağmen olay yerinde hayatını
kaybeden kişi sayısının 3 bin 757'ye
geriledi. Yapılan yatırımların da çok
büyük katkısı olduğunu belirtti. 

Sürücü ve araç sayısının ülkemizin
gelişimi ile birlikte her yıl 1 milyon
civarında arttığını belirten Başbakan
Erdoğan, bu durumun trafikte eğitimin,
denetimin, altyapı ve sağlık hizmetlerinin
önemini arttırdığını ve yeni yatırımlar
gerektirdiğini vurguladı. 

Bölünmüş yol ve denetimler 
Başbakan Erdoğan’ın konuşmasında

dile getirdiği gibi bölünmüş yol
yapımında gerçekten tarihi başarılara
imza atıldı. Bu yolların yapımı ile trafik
güvenliğinin sağlanmasına çok büyük
katkı sağlandı. Başbakan Erdoğan, son 10
yılda 17 bin 100 km bölünmüş yol
yaptıklarını vurgulayarak, “Daha önce 6
il bölünmüş yolla birbirine bağlı iken
bugün 74 il bölünmüş yol ağı ile

birbirine bağlı” açıklamasını yaptı.
Başbakan Erdoğan, havayolunun ve
demiryolunun gelişimine yönelik yapılan
yatırımlardan da bahsetti. 

Başbakan Erdoğan’ın konuşmasında
değindiği önemli bir noktada ulaştırma
altyapısını güçlendirirken sürücülere ve
araçlara yönelik kurdukları etkin denetim
sistemleri oldu. Erdoğan, “''Elektronik
denetim sistemleriyle trafik
denetimlerinde yeni bir dönem başlattık.
Tüm denetimler içinde yüzde 13'lük bir
paya sahip olan bu sistemleri, bilhassa
şehirlerarası yollarda daha geniş
teknolojilerle yaygınlaştıracak ve
denetimleri çok daha etkili hale
getireceğiz'' dedi. Başbakanımız trafik
güvenliği açısından sorunlu araçları
trafikten çıkardıklarını da vurguladığı
konuşmasında, “Diyoruz ki 'artık 20, 25
yaşındaki araçlarla trafikte dolaşmak
yok'. Araçlar yaş itibarıyla 10,
bilemediniz 15’i geçmeyecek. Araçların
sağlam olması çok çok önemli” dedi. 

Başbakan Erdoğan, 2020 yılına
kadar Türkiye'de trafik kazalarından
kaynaklanan ölümleri yüzde 50
azaltmaya yönelik eylem planını
uygulamaya koyduklarını vurgulayarak,
''Eğitimden denetime, ulaşım
altyapısından sağlık hizmetlerine kadar
trafikle ilgili her alanda daha ileri
çalışmalar yaprak bu hedeflere mutlaka
ulaşmak istiyoruz'' dedi.

Kimseye ayrıcalık yapılmayacak

Başbakan Erdoğan, daha önceki
Trafik Güvenliği Yüksek Kurulu
Toplantısı'nda söylediği bir hususu
tekrarlamak istediğini de kaydederek,
''Hukuk devletinde hiç kimsenin kurallar,
kaideler karşısında istisnası yoktur.
Herkes trafik kurallarına uymak
mecburiyetindedir. Emniyet kemeri ve
hız sınırları başta olmak üzere trafik
kurallarının uygulanmasında hiçbir
istisnayı, hiçbir farklı uygulamayı asla
kabul etmiyorum. Halen bu şekilde
davrananlar varsa, buradan açıkça
talimat veriyorum; unvanı, makamı,
konumu ne olursa olsun hiç kimseye
ayrıcalık yapılmayacak, kurallar harfiyen
uygulanacaktır. Bu konunun bizzat
takipçisi olacağımı da herkesin bilmesini
istiyorum'' açıklaması da çok önemliydi.

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler Federasyonu
Genel Başkanı

Herkes kurallara uyacak!

Malkara Yıldırım, İstanbul Seyahat’le güç birliğinde.

Mengerler Trakya; İstanbul Seyahat’e 5 Travego 15, 5 Tourismo 15 ve 1 Tourismo 16 teslim etti.

İstanbul Seyahat’in hedefi 5 milyon yolcu

Kamil Koç’tan 10 Travego

yatırımı 

Kamil Koç’tan 10 Travego

yatırımı 

Has Otomotiv’den 10 Sprinter

teslim alan Sarıgüzel Şerifoğlu

Baklavaları şirketinin filosundaki

araç sayısı 23’e ulaştı. 

4 Nisan Perşembe günü Has
Otomotiv’in Hadımköy’deki
showroomunda gerçekleşen teslimat
törenine Şerifoğlu Baklavaları Genel
Müdür Yardımcısı Mehmet Ali
Küçükaslan, Mercedes Benz Türk HTA
Satış Grup Müdürü Tufan Akdeniz, Filo
Satış Kısım Müdürü Soner Gönültaş,
Has Otomotiv İcra Kurulu Üyesi
Mustafa Sarıgül, HTA Satış Müdürü
Erkan Barbaros, Kurumsal İlişkiler
Sorumlusu Şafak Ocakcı Hadımköy
Showroom Müdürü Bülent Acar, İdari
İşler Sorumlusu Ali Cengiz Bal katıldı.
Filo Satış Müdürü Soner Gönültaş,
Sarıgüzel Şerifoğlu ile güzel bir işbirliği
gerçekleştirildiğini belirterek, “Bu şirket
saygın ve sektöründe önemli bir isme

sahip. Müşterimize özel finansman
koşullarını sunduk. 17 şubeden 50
şubeye çıkma gibi hedefleri var.
Dolayısıyla araç filosunun büyüyeceğini
düşünüyoruz. Sprinter araçlarımızın
işletme maliyetlerine önemli avantajlar
sağlayacak. Yeni yatırım tercihlerinde
yine Sprinter olacağına inanıyoruz” diye
konuştu.  

Has Otomotiv İcra Kurulu Üyesi
Mustafa Sarıgül, “Sayın Mehmet Ali
Küçükaslan ve Mercedes-Benz ile
yatırım sürecini konuştuk, özel
indirimler ve finansman seçenekleri
oluşmasını sağladık. Biz bu yatırım
sürecinin 10 araç ile sınırlı kalacağını
düşünmüyoruz” dedi. 

Mehmet Ali Küçükaslan, “İlk kez
Mercedes marka yatırımı gerçekleştirdik.
5 araçlık bir yatırım planımız daha var. Şu
an İstanbul’dan Edirne’ye ve
Adapazarı’na kadar 400 noktaya dağıtım
gerçekleştiriyoruz” dedi. ■

Yeşilyurt Turizm, Hassoy Otomotiv’den aldığı Tourismo
otobüsü Mercedes-Benz Türk Pazarlama Merkezi’nde teslim
aldı. Yeşilyurt Turizm Yönetim Kurulu Üyesi Murat Yeşilyurt

Hesabını iyi yapan firmaların turizm sektöründe ayakta kalacağını
söyleyen Yeşilyurt, “Haziran ayından Kasım ayına kadar sürecek 6
aylık dönemden ümitliyim, umarım iyi kazançlar elde ederiz.
2013’ün kışı iyi geçmedi ama yaz sezonunun 2012 yılından iyi
geçeceğini düşünüyorum. D2 belgelerinin her geçen gün artmasıyla

turizmin Türkiye’de geleceği çok
iyi gözüküyor” diye konuştu.

Yeşilyurt, sezon sonu,
Mercedes-Benz otobüs
alımlarımız olacak, gelecek yıl da
yatırmlarımızı artırarak
sürdüreceğiz dedi. ■

Yeşilyurt Turizm’e Tourismo 

Teslimata, Yönetim Kurulu Üyesi

Hızır Yeşilyurt, Mustafa Yeşilyurt,

Murat Yeşilyurt, Bülent Yeşilyurt ile

aile fertleri Berkant Yeşilyurt, Davut

Yeşilyurt ve Yüksel Yeşilyurt da

katıldı.  

Yeni Adana Grup Seyahat, Has Otomotiv’den aldığı 10
adet Travego 15 SHD araçlarının teslimat törenine
Adıyaman Gülaras Turizm, Lider Adana ve Yeni Adana

firmaları adına Genel Müdür Kadir Göçer, Yeni Adana ve
Gülaras Turizm İstanbul işletmecisi Hacı Bayram Aslan ile
Has Otomotiv Otobüs Satış Müdürü Soner Balaban katıldı.

Yeni Adana Grup Seyahat 10 Travego aldı

Temsa bayisi, Antalya mer-
kezli Antoto 2,5 yıl önce İs-
tanbul şubesini kurarak

hizmete başladı. İstanbul Oto-
garı’nda faaliyetlerini yürüten An-
toto İstanbul şubesi 2013 yılının
ilk üç ayında 28 sıfır araç, 14 adet
de ikinci el satışı gerçekleştirdi.
Antoto İstanbul Şubesi Satış Mü-
dürü Şafak Kıyar, 2013 yılının bek-
lentilerin de üzerinde hareketli
geçtiğini belirterek, “Model değişi-
minin Ocak ayıyla birlikte uygu-
lanmaya başlaması pazarda
hareketliliği arttırdı. 9 sıfır, 5 ikinci
el, Şubat ayında 7 sıfır, 5 ikinci el,
Mart ayında ise 12 sıfır, 5 ikinci el

satışı gerçekleştirdik. Yılın tama-
mında 100 sıfır araç satışı, 100 do-
layında ikinci el araç satışı
yapmayı hedefliyoruz” diye ko-
nuştu. 

İkinci el pazarının da hareketli
geçtiğini belirten Şafak Kıyar,
“İkinci el araçlarımızı satışa
sunmadan önce ciddi bir
bakımdan geçiriyoruz. 36 ay vade
ve uygun finansman seçenekleri
de sunuyoruz. İkinci el araç
müşterisi özellikle güven
duygusunu yaşamak ve uygun
finansman seçenekleri
sunulmasını bekliyor. Biz de bu
güveni ve finansman seçeneklerini

müşterimize sunuyoruz”
dedi. İkinci el araç potföylerin
de şu an için 35 araç
bulunduğunu vurgulayan
Kıyar, “Müşterimizin takas
imkanı ile yeni araç almasını
veya ikinci elde aracının
modelini yükseltmesini de
sağlıyoruz” dedi. Şafak Kıyar,
Antoto İstanbul Şubesi olarak
şehirlerarası, turizm ve servis
taşımacıları ile iyi bir diyalog
oluşturduklarını belirtti. 

Antoto İstanbul’un hedefi 

100 sıfır ve 100 ikinci el satışı

Antoto İstanbul Şubesi Satış
Müdürü Şafak Kıyar, Satış
Danışmanı Serkan Bayrak ve
Satış Destek Yöneticisi Esra
Öz, 2013 yılında büyüyen
hedefleri gerçekleştirmek için
yoğun çalışma yürütüyor.

Sarıgüzel Şerifoğlu Baklavalarını
Sprinter’ler taşıyacak

Yolcularının memnuniyeti için
hesaplı, güvenli, hızlı ve kon-
forlu seyahat seçeneklerini

365 güne yayan İDO, 5 Nisan – 16
Haziran tarihleri arasında sürecek
Bahar Kampanyası’nda da yolcula-
rına bir dizi avantaj sağlıyor. Ucuz
seçeneklerle dolu Bahar Kampan-
yası’ndan toplam 200 bin yolcu ve
50 bin aracın yararlanması bekle-
niyor. İDO ayrıca, 3 Mayıs tarihin-
den itibaren, web sitesinden
gerekleştirilecek satışlarda hizmet
bedelini kaldırmaya hazırlanıyor. 

İDO, yolcularının memnuniye-
tini en üst seviyeye çıkartmak, şi-
kayetlerini ise en aza indirmek için
başlattığı yolcu dostu kampanyala-
rına devam ederken, şikayet ko-
nusu olan bir konuda daha

iyileşmeye gitmek için, web site-
sinden gerçekleşen satışlarda da 3
Mayıs tarihinden itibaren hizmet
bedeli uygulamasını kaldırma ka-
rarı aldı. Daha önce bu hizmet dı-
şarıdan bir kuruluştan alındığı için
zorunlu olarak hizmet bedeli uy-
gulayan İDO, yolcularının taleple-
rini göz önünde bulundurarak bu
hizmeti kendi bünyesine kattı ve
hizmet bedelini kaldırma kararı
aldı. 

İDO, 16 Haziran tarihine kadar
sürecek Bahar Kampanyası’nın ar-
dından, yılın en yüksek sezonunu
oluşturan yaz döneminde de kam-
panyalarını sürdürerek, yolcula-
rını, yılın 365 günü boyunca
avantajlı seçeneklerle buluştur-
maya devam edecek. ■

İDO’nun Bahar Kampanyası
başladı
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akifnuray59@gmail.com

Akif
Nuray

İlkten mi tasarlasam, 
yeniden mi tasarlasam… 

Geçen hafta “Tasarlama,
Planlama, Uygulama”
diyerek üç aşamadan

bahsetmiştim; şimdi alıyorum,
birincisi: Tasarlama

İlkten tasarlamanın zamanı
geçmiş, çünkü şu anda taşıma
işini yapanlar o zamanlarda
bugün yapmakta oldukları işleri
baştan tasarlamışlar.  

İlkten  tasarlamanın da
zamansal evreleri var, kimisi çok
eski zamanda tasarlamış, kimisi
de daha yakınlarda, 2000’li
yıllarda tasarlamış. Konuşurken
başvurduğumuz ifadeler olarak
‘eski’ler var, ‘yeni’ler var.

Geçen zamanda, her şey
değişmiş, başkalaşmış; gelirler,
giderler, karlar, masraflar, fiyatlar,
rakipler, kurallar, işletme
masrafları, rekabet şartları,
ulusal şartlar… komşu ve çevre
ülkelerdeki şartlar, uluslararası
koşullar… her şey değişmiş.

Bu kadar çok değişiklik
olduğuna göre, bugün işi
“yeniden tasarlamak” gerekli
hale gelmiş olabilir mi?

2015 yılına, yani 3 yıl
sonrasına bakıyorum…

YHT (yüksek hızlı tren)
gelmiş, İstanbul-Ankara  3 saat,
Ankara-Sivas 2 saat, Ankara-
İzmir 3,5 saat olmuş. 

Yolcu payı bugünkü yüzde
10'lardan yüzde70'lere çıkmış,
Marmaray açılmış, demiryolu
İstanbul Boğazı'nı kesintisiz
geçmiş…

Sipariş edilen uçaklar
ulaşmış, havaalanı inşaatları
tamamlanmış, kısa uçuşlar
başlamış, yakıt maliyeti daha da
önemli hale gelmiş… İşletme
maliyeti artmış, ömür maliyeti
büyümüş, firma birleşmeleri
hızlanmış, tümleşik taşımacılık
ilerlemiş… 

İş hem yeniden tasarlanmış

hem de ilkten… yani yeni
kuranlar veya birleşme yolu ile
yenileyenler olmuş.

Asıl önemlisi, yolculuklar
kolaylaştıkça yolcu sayısı artmış,
gezinme (mobilite) artmış.

Demiryolu Serbestleştirme
Kanunu çıkmış, yük payı hızla
artmış, karayolu trafik yükü
hafiflemiş, firmaların demiryolu
yük-yolcu tümleşik (entegre)
taşımacılıkları başlamış ve
gelişiyor.

Plandaki 18 Lojistik
Köyü'nün (hub) işleyen 4 adedi,
10 adede çıkmış. 

Süreç içerisinde sigorta
şirketleri de işlerini yeniden
tasarladılar. Prim kriterleri
güncellendi, primler risklere
bağlandı, prim miktarları başka
başka oldu. 

Tazminat tahsilatları
güncellenecek; hasar/prim
oranları uygun hale gelecek.
Sigorta fonksiyonunun
verimliliği, daha doğrusu
sigortalıların verimsizlikleri
düzeltiliyor. Hepsini kapsar
durumda da tüm faaliyetlerin
hukuki, idari, mali, cezai
takipleri etkinleşmiş oluyor. 

Giderek AB ülkeleri gibi
olmuş ortam. Hata
yapmayacaksın, yaparsan
yakalanırsın!

Yeniden tasarlanması
gereken d kadar fazla nokta var
ki tasarlamanın sonu olmaz. 

Bu tasarımlar ‘ortak akıl’ ile
kamu yönetimi, üniversite,
işletmeci, üretici, finansçı,
sigortacı, tedarikçi, STK’lardan
oluşan ‘ulusal göz’ ile yapılacak.

Tasarımlar ancak o zaman
işlek olur, kalıcı olur.

Unutmamak gerekir ki en
yüce tasarım  insandır.

Önümüzdeki hafta
‘planlama'yı düşüneceğiz… ■

4 ❭❭ Gündem

MAN TopUsed, roadshow etkinliği
kapsamında bakımları çok iyi
yapılmış ikinci el Starliner, Ctyliner

ve Tourliner L, Fortuna ve Fortuna Mega
otobüsler Antalya ve İzmir ve Bursa’dan
sonra İstanbul Otogarı’nda da müşterilerle
buluştu. MAN TopUsed Satış Müdürü
Cüneyt Ergün, Nisan ve Mayıs aylarında
ikinci el otobüs pazarındaki hareketliliğin
artacağını söyledi. 

1 Nisan Pazartesi günü İstanbul
Otogarı’nda gerçekleşen roadshowda ikinci
el müşterileriyle buluşan MAN TopUsed
Satış Müdürü Cüneyt Ergün, etkinliğin ikinci
etabının Mayıs ayında Karadeniz, İç
Anadolu ve Doğu Anadolu bölgelerini
kapsayacağını söyledi. İkinci el araçları
kurumsal bir kimlik altında tanıttıklarını
vurgulayan Ergün, “Elimizdeki tüm araçları
genel olarak bakımları yapılmış, bazı
revizyonlardan geçirilmiş olarak otobüsçüye
tanıtmak istiyoruz. İkinci ele bakış açımızı,
müşterimize ve sektör mensuplarına
göstermek istiyoruz. Biz bu etkinliğe
Antalya’da başladık. Mayıs ayında 7-8 ili
kapsayan aktivitelerimiz olacak.
Etkinliğimizi gezen müşterilerimiz ‘bunlar
yeni araç mı’ dediler. Türkiye’de otobüsler
günde bin kilometre yapıyor. Bu dünya
şartlarında çok ciddi bir uzunluk. Biz,
araçları belli bir revizyondan geçirip
müşterilerimize sunuyoruz” diye konuştu. 

İkinci elde hareketlilik artacak 

İkinci el pazarının sıfır araç satışına

bağlı olarak arttığını kaydeden Ergün, son
bir ayda ikinci el pazarında ciddi hareketlilik
olduğunu söyledi: “Bu hareketliliğini Nisan
ve Mayıs ayında daha da artacağını
düşünüyoruz. İkinci el bizim kurum olarak
asıl amaçlarımızdan bir tanesi. İkinci el
piyasası yeni araç piyasasının çok üzerinde
gerçekleşti, ama kurumsal bir kimlik adı
altında yapılmadığı görülüyor. İkinci elde
kurumsal güveni piyasaya yansıtabilmek
gerekiyor. Müşterilerimizin de revizyondan
geçirdiğimiz araçları gelip görerek kurumsal
kimliğimizle tanışmalarını istiyoruz” dedi. 

Pazar büyüklüğü

İkinci el pazarının büyüklüğü, araç satışı
hakkında Türkiye İstatistik Kurumu’nun yıl
sonunda yapacağı çalışma sonrasında
konuyla ilgili net bir bilgi verebileceğini
belirten Ergün, “Hangi markanın ikinci elde
ne kadar alınıp satıldığı o zaman ortaya
çıkacak” dedi. 

6 ayda 45 araç 
Antalya’dan kendilerine yönelik çok

ciddi talepler geldiğini aktaran Cüneyt
Ergün, MAN olarak Antalya’da aktif
olduklarını vurguladı: “Antalya’da ikinci elde
iyi araç sattık. İkinci el dışında 6 ayda 45
araç sattık. Bölgede ciddi bir hareketlilik var
ve bizde bu hareketliliğe göre orada çok
aktifiz. Antalya’dan özellikle Cityliner
araçlarımıza ciddi talepler almaya devam
ediyoruz.” ■

Has Otomotiv
Mercedes-Benz Türk A.fi. Bayi

BAŞSAĞLIĞI

Tüm Otobüsçüler Federasyonu
Genel Başkan Yardımcısı

İbrahim Arttırdı’nın sevgili damadı

Turgay 
KULAÇ’I

Merhuma Allah’tan rahmet, 
kederli ailesine, sevenlerine baflsa€l›€› 

ve sab›rlar dileriz.

kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 

Otobüsçünün gönlüne
yelpaze sallıyorlar!

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Mangalda kül bırakmadan üfürmek kolaydır.
Mesele, öyle bir iş başaracaksınız ki,
sadece yanınızdakiler değil rakipleriniz ve

dünya bile ayağa kalkacak, selam duracak.
“Sahibinin Sesi” (siz biliyorsunuz kim

olduğunu) manşetinde “Afrika çıkartması” yer
alıyor. Peki, kardeşim, gittiniz Afrika’ya da bizim
için ne yaptınız? Otobüsçüye ne fayda sağladınız? 

Ülkemizde kaç firma yurtdışına çalışıyor? Kaç
firma yaşadığı sorunları dile getiriyor? 2005’te
kurulan TOFED ne yaptı ki IPRU (Uluslararası
Karayolu Yolcu Taşımacıları Birliği) bir şey yapsın?
Bakın, somut şeylerden söz ediyorum… Lafla
peynir gemisinin yürümediğini, otobüsçünün
karnının boş lafla doymadığını biliyoruz.

Hedef büyük, ama dağ fare hatta fındık faresi
bile doğuramadı. Fikir iyi, düşünce iyi ama ortada
hiçbir şey yok. TOFED’in kurulduğu yıllarda da
mazot dünyanın en pahalı yakıtıydı, hala öyle.
Otobüsçü ÖTV iadesi istiyordu, hala istiyor. KDV
oranlarının düşürülmesinin sektör için getireceği
kolaylıklar o zaman da sıralanıyordu, hala
sıralanıyor. 

Hatta Başbakan TOFED’in düzenlediği bir
toplantıya katılmış ve söz vermişti, otobüsçünün
sorunlarını çözmek için. Başbakan’ın işi başından
aşkın, unutmuş olabilir, ama sizin asli göreviniz
otobüsçünün sıkıntılarını gidermek, sorunlarını
çözmek. Hani, ne yaptınız? Niye hatırlatmak için
parmağınızı kıpırdatmadınız? Siz daha Ankara’ya
gidemediniz, bırakın Afrika’yı…

Kamyoncular örnek olsun, bir araya geldiler ve
haklarını aldılar. Hepsini olmasa bile büyük bir
çoğunluğunu aldılar. Hani otobüsçünün çatı
örgütüydü, hani sorunların çözümünü sağlayacak
tek kurumdu? Cevabını veremeyeceğiniz sorular o
kadar çok ki, sıralasak ne sayfa yeter ne de
SEKA’nın kağıt stoku. 

Afrika’ya gitmişsiniz, helali hoş olsun,
yediğiniz içtiğiniz yanınıza kar kalsın. Herhalde
yeni hatlar açılacak Afrika’ya, seferler yapılacak ve
otobüsçünün sorunları çözümlenecek.

Ama durun, bırakın Afrika’ya hat açılmasını;
vatandaşın beklediği hac konusunda durumdan
haber verin! Hacca gitmek isteyen onlarca,
yüzlerce, binlerce mümin dini vecibelerini yerine
getirebilmek için ellerini açmış bekliyor. Bırakın
Afrika’yı, Avrupa’yı, hac konusuna çare bulun, en
iyi hizmeti vermiş olursunuz.

TIR’lar ro-rolarla Akdeniz’i aşıp İtalya’ya
gidiyor. Kim bilir, belki Suriye’deki savaşı, Irak’taki
gerilimi, İran’daki baskıyı aynı yöntemle aşıp
vatandaşı hacca götürmeyi başaracak bir ro-ro da
siz alırsınız. Fikri telif1 hakkı benimdir, kimse
hakkımı yemesin! ■

MAN Topused, müşterileriyle İstanbul Otogarı’nda buluştu 

İkinci el otobüs pazarında
hareketlilik artacak 

Türkiye Otobüsçüler Federasyonu 
Genel Başkanı Mehmet Erdoğan ile birlikte 

kalabalık bir TOFED heyeti
Man TopUsed etkinliğini ziyaret etti, 

otobüsleri yakından inceledi.

50. yılını kutlayan Otokar, 1-2 Nisan
tarihleri arasında Sapanca Güral Otel’de
düzenlenen toplantı ile Türkiye’deki tüm
otobüs bayileri ile biraraya geldi. 

2012 yılının değerlendirildiği, 2013 yılı hedef
ve planların paylaşıldığı toplantıda en çok
satış yapan ilk üç bayiye plaketleri takdim

edildi. 2012 yılı otobüs satışları Türkiye birincisi
Çavuşoğlu Otomotiv olurken Atalay Otomotiv
2.lik plaketi ve Örnek Otomotiv ise 3.lük plaketi

almaya hak kazandı. Toplantıya Otokar Genel
Müdür Yardımcısı Basri Akgül, İç Pazar Ticari
Araçlar Satış Müdürü Murat Kemal Tokatlı ve
Pazarlama Müdürü Tarkan Burak katıldı. 50. yılın
da kutlandığı gala yemeğinde canlı müzik
eşliğinde yemek yendi. Otokar Genel Müdür
Yardımcısı Basri Akgül, “3. kez pazar lideri olduk.
Bu başarıda bayilerimizin katkıları çok büyük.
Kendilerine başarılı çalışmalarından dolayı
teşekkür ediyorum. Bu yıl bayilerimizin değerli
katkıları ile yine başarılara imza atacağız” dedi. ■

Otokar, bayileri ile buluştu 

BAŞSAĞLIĞI
Genel Başkan Yardımcımız

İbrahim Arttırdı’nın sevgili damadı

Turgay KULAÇ’I
kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 

Merhuma Allah’tan rahmet, 
kederli ailesine ve sevenlerine baflsa€l›€› dileriz.

Mustafa Yıldırım
Tüm Otobüsçüler Federasyonu

Genel Başkanı
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Geçen haftaki yazımda doğrudan
veya dolaylı ulaştırmayla ilgili
olmayan konuların ne kadar

önemli olursa olsun, gazetemize
girmeyeceğini, buna karşılık ulaştırma
konularının mutlaka gazetemizde yer
alacağını yazmıştım. Tabii, gazeteye
girme, konunun önemine ve gazetenin
yer imkanlarına bağlı. 

Geçen hafta çok önemli gördüğüm
Eskişehir-Konya hızlı demiryolu hattının
açılışıyla konuya girmiştim. Tabii, ben
köşe yazısı yazdığım için esas olarak
haberi değil, bunun ötesini yazmaya
çalıştım. 

Bu haftanın en önemli konusu da
bana göre, İzmit Körfez Geçiş Köprüsü.
Bazıları diyebilir ki önemli bulduğunuz
bu konuları niye manşet
yapmıyorsunuz? Bunun nedeni
güncellik. Bu yazı yayımlandığında
Körfez Köprüsü ile ilgili haberin
üzerinden bir hafta geçmiş olacak.
Tabii, bu haber, gazetelerde anında
yerini aldı. Biz ise şimdi üzerinden
zaman geçen bu haberi özet olarak
verip düşüncelerimizi paylaşmaya
çalışacağız. 

Önce haber
Başbakan Erdoğan, UDH Bakanı

Yıldırım ile beraber İstanbul-İzmir
Otoyolu ve bu kapsamdaki en önemli
yapı olan İzmit Körfez Köprüsü
çalışmalarını havadan izleyip bilgi aldı.
Köprü ayaklarının da temelini attı. İşte,
temel atma törenlerine pek katılmayan
ama bu projeye ayrıcalık tanıyan
Başbakan’ın en önemli sözleri: “Yol
medeniyettir. Bursa’ya kadar olan ve
İzmir’in ilk 50 km.lik etabının 2015’te
bitirme sözü aldım. 2016 yılı sonuna
kadar da artık bu işin tamamını
bitirmekte kararlıyız. Dilovası-Hersek
arasındaki köprümüzü de süratle bitirip
6 dakikada (halen 1,5 saat) Hersek
Burnundan Dilovası’na geçeceğiz.”

Bakan Yıldırım’ın önemli sözleri de
şunlar: “Büyüyen ve kalkınan
Türkiye’nin önemli bir projesidir. Bu
proje 70’li yıllardan itibaren Türkiye’nin
gündeminde olan projedir.”

Hem övgü hem yergi
Ulaştırma yatırımlarıyla ilgili kişisel

görüşlerimi zaman zaman yazıyorum.
Bunlar içinde eleştiriler de yer alıyor.
Örneğin Boğaz demiryolu geçişini çok
önemsesem de bunun güzergahını
beğenmiyor, hele hele Haydarpaşa ve

Sirkeci
garlarının
adeta
kapatılmasını,
diğer seferler
yanında buralardan da uzak mesafe ve
banliyö seferlerinin yapılmamasını
eleştiriyorum. Üçüncü Boğaz
Köprüsü’nün güzergahını
beğenmediğimi; bunun çok daha sonra,
gerekirse yapılabilecek 4’üncü köprü
olabileceğini; yeni bir köprü için
Marmaray ve Karayolu Boğaz Geçiş
projelerinin bitmesini ve
değerlendirilmesini düşünenlerdenim. 

Henüz başlamayan Çanakkale
Boğaz Köprüsünün eleştirdiğim yerinin
düzeltilmesinden çok memnun oldum.
Bu köprüyü de yapalım, ama ‘acelesi
yok’ diyorum. Duble yollar için de, bazı
kalite sorunları dışında hep olumlu
düşündüm. 

İstanbul-İzmir Otoyolu ve bunun
kapsamındaki Körfez Köprüsü için de
her yönüyle olumlu düşünüyorum. Çok
önemli ve yeri de doğru. Hatta bu
köprü için çok geç bile kalındığı
inancındayım. Burada yaşanan zaman
ve işgücü kayıplarını, diğer zararları
düşünürseniz vaktiyle yapılacak bir
köprü kendisini çoktan ödemiş
olabilirdi. 

Ulaştırma bir sistemdir
İster her biri bağımsız çalışsın

isterse birbirine bağlı, uyumlu olsun;
denizyolu, demiryolu, havayolu ve
karayolu ulaşım sistemlerinin her biri
birer bağımsız kapalı sistem olmayıp
birbiriyle etkileşimli açık sistemlerdir.
Dolayısıyla birinde yanlışıyla
doğrusuyla yapılan veya yapılmayan,
diğerini de etkiler. Demiryolu ve
karayolu alanlarında yapılan büyük
yatırımlar da diğer sistemleri mutlaka
etkileyecek. Bundan bazıları kârlı,
bazıları zararlı çıkacak. 

Demiryolu yatırımları
Ankara-Eskişehir ve Ankara-Konya

hızlı trenleri bu güzergahlardaki
seyahatleri hızlı ve düzenli hale getirdi.
Tercih edilen bu trenler karayolu yolcu
taşımacılığına büyük kayıplar verdi.
Eskişehir-Konya hattı da böyle olacak. 

Gelecek yıl İstanbul-Eskişehir
açıldığında bu hattaki taşımalar da aynı
akıbete uğrayacak. Bundan da öte
İstanbul-Ankara ve İstanbul-Konya
hatları da tamamlanıp hizmete girecek,

karayolu kaybedecek. Hatta
İstanbul’dan Ankara ve Konya’nın
ötesine gidecekler de önce trenle
buralara kadar gidip, gerekirse buradan
otobüse geçecek. Eklenecek yeni
hatlarla bu çözülme sürecek. Tabii,
demiryolu işletmesi bu yatırımın geri
ödemesini yapabilecek mi, ayrı bir soru. 

İstanbul-İzmir Otoyolu
Bu hat Körfez geçişini kısaltmasıyla

dahi yolu kısaltacak. Buna otoyolun
güzergah ve hız avantajları da
eklenecek. Bu iyileşmeyle karayolu
seyahatleri artsa bile, bu otobüsle mi
olacak? Otobüs-özel oto kullanımı nasıl
değişecek? Bana göre, artan seyahatten
aslan payını özel otomobiller alacak. 

Havayolu ve denizyoluna etki
Hızlı tren hatları İstanbul-Eskişehir

hava ulaşımını bitirecek. Belki de
İstanbul’dan yeni yapılan Zafer
Havaalanına uçuşlar da öyle.
İstanbul’dan Ankara ve Konya’ya
uçuşlar da hayli azalacak. Keza hız da
azalacak. İstanbul-İzmir karayolu
seyahat süresi sonrasında bu hattaki
havayolu uçuşları da çok azalabilir.
Buna tatile gidişte otomobil ihtiyacını
da ekleyin. 

Bazılarının hayallerine rağmen
denizyolu ulaşımının yolcuda -
Marmara’nın kestirme avantajıyla-
kestirme olduğunu yazdım. Körfez
Köprüsü yapıldığında Marmara’da
halen yapılan denizyolu ulaşımları da
zarar görecek. Deniz otobüsü
kullanımı epey azalacak, feribot
kullanımı daha da fazla… Bunun
yerine Silivri-Bursa, Tekirdağ-Bandırma
benzeri yolcu ve yük hatları gündeme
gelebilir. 

Yazılarımı özellikle okuyacaklarını
düşündüğüm tarifeli karayolu yolcu
taşımacıları pek olumlu bir şey
bulamayabilirler. Umut tarifesiz ve kısa
mesafe taşımalarda. Yeni hatların yolcu
taşımacılığına ayrılmasıyla eski
demiryolu hatları yük taşımacılığına
bırakılıp karayolu yük taşımalarına
zarar da verebilir. İstanbul’dan Ege ve
Akdeniz’e denizyoluyla taşıma yapma
hayalleri ise neredeyse hepten bitecek. 

Bilmem, benimki fal bakmak mı? ■
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İzmit Körfez Köprüsü 
ve İzmir Otoyolu

Eskiden sadece acıma ve kısmi bireysel
yardım ile yetinilen özürlüler artan
medeniyet ve insan bilinci sonrasında

toplumlarda çok öncelikli bir konu olmuş ve
buna yönelik çabalar bir gelişmişlik ölçüsü
olarak kabul edilir hale gelmiştir. Bunlar
paralelinde ülkemiz 1 Temmuz 2005 tarihinde
özürlülere ilişkin ilk kanunu kabul etmiştir. Bu
kanunda temel düzenlemeler yanında
özürlüleri de ilgilendiren diğer kanun ve kanun
hükmündeki kararnamelerde de özürlüler
yararına düzenlemeler yapılmıştır. Adı geçen
5378 sayılı Kanun 7 Temmuz 2005’te Resmi
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe girmiştir.
Ülkemiz ayrıca konuya ilişkin uluslararası
mevzuatı da kabul edip yürürlüğe sokmuştur.

Özürlü kimdir?

Öncelerde başta ‘sakat’ olmak üzere çeşitli
nitelemelerin yerini günümüzde ‘özürlü’ ve
‘engelli’ şeklindeki iki kelime almıştır. Konuya
ilişkin ortak ve standart bir dil ve çerçeve
getirilmesi amacıyla bir sınıflandırma
çalışması da Kanunla başlatılmıştır. Adı geçen
kanunda ‘özürlü’ kavramı bulunmakta olup şu
şekilde tanımlanmıştır: “Doğuştan veya
sonradan herhangi bir nedenle bedensel,
zihinsel, ruhsal, duyusal ve sosyal yeteneklerini
çeşitli derecelerde kaybetmesi nedeniyle
toplumsal yaşama uyum sağlama ve günlük
gereksinimlerini karşılama güçlükleri olan ve
korunma, bakım, rehabilitasyon, danışmanlık
ve destek hizmetlerine ihtiyaç duyan kişi.”

Ne kadar özürlü var?

Adı geçen kanunun sınıflandırma başlıklı
5’inci maddesi; konuya ilişkin önemli
sorumlulukların bu kanunla verildiği Maliye,
Sağlık, Çalışma ve Sosyal Güvenlik, Milli Eğitim
bakanlıkları ile Başbakanlık Özürlüler İdaresi
Başkanlığınca özürlülük ölçütünün tespiti ve
uygulama esaslarına ilişkin bir yönetmelik
hazırlanmasını getirmiştir. Özürlülerle ilgili
derecelendirme, sınıflandırma ve
tanımlamaların uluslararası özürlülük
sınıflandırması temel alınarak hazırlanacak
özürlülük ölçüsüne göre yapılacağı da
belirtilmiştir. Bu hükme rağmen
düzenlemelerde farklı anlayışlarla değişiklik
yapılmış ve özürlü sayısı önce 13 milyon, sonra
9 milyon ve 8 milyon şeklinde açıklanmıştır.
Özürlülük ölçütlerine, tanımlarına ve bunlara
sağlanacak haklara yönelik belirsizlik ve
çelişkiler ile kurumlar arası farklar da
sürmektedir.

Kanunda neler var?

Adı geçen kanunda özürlülerin bakımı,

rehabilitasyonu, sağlığı, mesleki rehabilitasyon
ve eğitimi, istihdamı, genel eğitimi gibi
konularda esaslar, yapılacaklar ve sorumlular
belirtildiği gibi ilgili kanun ve kanun
hükmündeki kararnamelerde bu amaçlarla
değişiklikler de yapılmıştır. Böylece özürlüler
çeşitli alanlarda korunmaya çalışılmıştır.
Yapılan değişiklikler arasında konumuzu teşkil
eden ulaştırma düzenlemeleri de
bulunmaktadır. 

Trafik Kanunu değişikliği

Adı geçen kanunda ulaştırmayı ilgilendiren
üç madde bulunmaktadır. Bunlardan ikisi
doğrudan, biri de dolaylı olarak ulaştırmayla
ilgilidir. Doğrudan ulaştırmayla ilgili birinci
maddede 2918 sayılı Karayolları Trafik Kanunu
61’inci maddesinde değişiklik yapılmaktadır.
Bu değişiklik özürlülere ayrılmış park
yerlerinin özürlü olmayanlarca kullanım
yasağını ve buna aykırı davrananlara diğer
park cezalarının iki katının uygulanmasını
içermektedir. 

Toplu ulaşım hizmetleri

Adı geçen kanunun geçici 3’üncü maddesi
şöyledir: “Büyükşehir belediyeleri ve
belediyeler, şehir içinde kendilerince sunulan
ya da denetimlerinde olan toplu taşıma
hizmetlerinin özürlülerin erişilebilirliğine
uygun olması için gereken tedbirleri alır.
Mevcut özel ve kamu toplu taşıma araçları, bu
Kanunun yürürlüğe girdiği tarihten itibaren
yedi yıl içinde özürlüler için erişilebilir duruma
getirilir.

Görüldüğü üzere büyükşehir olsun veya
olmasın tüm belediyelere bir yükümlülük
getirilmekte, ancak toplu olmayan taşımalara
ve belediye tarafından işletilmeyen veya
denetlenmeyen diğer toplu taşımalara
(Bakanlıktan alınan B veya D türü belgelerle
yapılan taşımalara) bir zorunluluk
getirilmemektedir. Bunun ötesinde geçen yıl
dolan 7 yıllık süreye ek bir yıllık geçiş süresi
daha verilmiş olup bu sürenin dolmasına da
sadece 3 aylık bir süre kalmıştır. 

Kamu yapıları

Adı geçen kanunun geçici 2’nci maddesi
şöyledir: “Kamu kurum ve kuruluşlarına ait
mevcut resmî yapılar,  mevcut tüm yol,
kaldırım, yaya geçidi, açık ve yeşil alanlar, spor
alanları ve benzeri sosyal ve kültürel alt yapı
alanları ile gerçek ve tüzel kişiler tarafından
yapılmış ve umuma açık hizmet veren her türlü
yapılar bu Kanunun yürürlüğe girdiği tarihten
itibaren yedi yıl içinde özürlülerin
erişebilirliğine uygun duruma getirilir.”

Peki, bu madde terminalleri de kapsar mı? 

Terminallerin durumu

Her ne kadar özel sektörce yapım ve
işletilmesi Karayolu Taşıma Kanun ve
Yönetmeliğince mümkün görülse de kendi
taşıtları dışında başkalarına da kalkış-varış,
indirme-bindirme hizmeti vererek ticari
biçimde işletilen bir terminal özel sektörce
yapılabilmiş değildir. Mevcutların tamamı
belediyelerce yapılmış/yaptırılmış olup işletme
hakkı devredilmiş olsa da bazı istisnalar
dışında tamamı belediye mülküdür. Bu
nedenle de bu Kanuna uyumları gerekir.
Terminallere bu açıdan bakılmalı gerek
belediyeler (işlettiği ve işlettirdiği tüm
terminallere) gerekse UDH Bakanlığı
özürlülere uyumu takip etmelidir. 

Başka bir belediye terminali yapılmaksızın
bazı belediyeler kendilerine imtiyaz olarak
verilen tekel konumundaki terminallerini
satarak bazı işletmecileri terminal mülk sahibi
yapmışlardır. Bu satışların hukukiliğinin ve
geçerliliğinin tartışılmasının ötesinde kamusal
sorumluluğun da devredildiği düşünülerek bu
terminallerin de adı geçen kanuna uyumu
gerekmektedir. 

Diğer belediye görevleri

Kanun madde 13, son bendi: “Sosyal ve
mesleki rehabilitasyon hizmetleri belediyeler
tarafından da verilir. Belediyeler bu
hizmetlerin sunumu sırasında gerekli gördüğü
hallerde, halk eğitim ve çıraklık eğitim
merkezleri ile işbirliği yapar. Özürlünün
rehabilitasyon talebinin karşılanamaması
halinde özürlü, hizmeti en yakın merkezden
alır ve ilgili belediye her yıl bütçe talimatında
belirlenen miktarı hizmetin satın alındığı
merkeze öder.”

Büyükşehir olsun, olmasın bütün
belediyeler geçiş süresi olmaksızın bu
yükümlülük altındadır. 

Kanun ek madde 1: “Büyükşehir
belediyelerinde özürlülerle ilgili bilgilendirme,
bilinçlendirme, yönlendirme, danışmanlık,
sosyal ve mesleki rehabilitasyon hizmetleri
vermek üzere özürlü hizmet birimleri
oluşturulur. Bu birimler, faaliyetlerini
özürlülere hizmet amacıyla kurulmuş vakıf,
dernek ve bunların üst kuruluşlarıyla işbirliği
hâlinde sürdürürler. Özürlü hizmet
birimlerinin kuruluş, görev, yetki, sorumluluk
ve işleyişine ilişkin usûl ve esaslar Özürlüler
İdaresi Başkanlığının görüşü alınarak İçişleri
Bakanlığınca hazırlanacak yönetmelikle
belirlenir.”

Sadece büyükşehir belediyeleri için
mevcut olan bu görev, önceden mevcut Kocaeli
ve İstanbul dışındaki 14 büyükşehir ve yeni
kurulan 14 büyükşehir için ilk yerel seçimler
sonrasında tüm il çapında geçerli olacaktır. 

Sonuç

Konunun belediyelere önemli yükler
getirdiği ve bunun için zamana ihtiyaç olduğu
bilinmektedir. Buna rağmen Kanunun yayımı
üzerinden 8 yıl geçecek olması ve yürürlüğe
girmeyen düzenlemelerin özürlülere önemli
hak kayıpları getirdiği dikkate alınarak yeni bir
uzatma talep edilmeksizin uygulamaya
geçilmesi yerinde olacaktır. ■

Belediyeler hazır mı?

İzmir ile ilgili açıklamalar konunun

ne kadar önemli olduğunu ve ne

kadar çok kişiyi ilgilendirdiğini

açıklamaktadır. 

İzmir’de engelli
yolcu sayısı 7 yılda
yüzde 130 arttı
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin

engelli dostu alçak tabanlı, engelli

rampalı yeni otobüslerinin

hizmete girmesi sonrasında,

toplu ulaşımdan yararlanan

engelli yolcu sayısı arttı. 

Kentkart biniş istatistiklerine göre, 2006
yılında günde 31 bin 410 engelli
yolcunun toplu ulaşım araçlarıyla

seyahat etiği İzmir’de, 2013 yılı itibariyle
engellilerin günlük seyahat ortalaması 72 bin
629’a ulaştı. Yüzde 130 oranındaki bu artışı
sağlayan en önemli etkense, İzmir
Büyükşehir Belediyesi tarafından satın alınan
engelli rampalı ve alçak tabanlı otobüslerin
hizmete girmesi oldu. 

Engellinin yaşamı değişti

2004 yılı öncesinde sadece birkaç adet
özel yapım otobüsle engellilere ulaşım
hizmeti verilebilirken, bugün alçak tabanlı,
açılıp kapanan rampalı, yana yatarak alçalma
özelliğine sahip ve klimalı 1000’e yakın
otobüsün satın alınması kentteki engellilerin
yaşam kalitesini artırdı. Artık İzmir’de
yaşayan engelliler sosyal etkinliklere daha
fazla katılıyor, kimseye bağımlı kalmadan tek
başlarına yolculuk yapabiliyor. 

Ücretsiz ulaşım imkanı sağlayan
engellilere yönelik toplu ulaşım kartı sayısı da
aynı dönemde büyük artış gösterdi. 2006
yılında 32 bin adet olan engelli kartı sayısı,
2013 yılı itibariyle 100 bini aştı. 

Deniz ulaşımında da engeller kalkıyor

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin ihalesini
gerçekleştirdiği ve halen yapım aşamasındaki
15 yeni geminin tamamı da engellilerin
kullanımına uygun olacak. İskelelerde
yapılacak düzenlemeler ve inşa edilecek yeni
iskelelerle deniz ulaşımının önündeki
engeller de tamamen kalkacak. 

Toplu taşıma hizmetlerinin özürlüler için erişilebilir hale

getirilmesi için verilen ek süre de bitiyor
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Mercedes-Benz Türk A.Ş. Aksaray Kamyon
Fabrikası Mart ayında Miroğlu Nakliyat ile
Birsöz Nakliyat’a 20 Axor 1840 LS çekici

teslim ederek firmaların hem iş imkanlarını
geliştirdi hem de hizmeti kolaylaştırdı.

Miroğlu Nakliyat, 25 araçtan oluşan filosuna 10
yeni Mercedes-Benz Axor 1840 LS çekici ekledi.
İstanbul merkezli şirket, konteyner taşımacılığı

alanındaki faaliyetlerini daha güçlü ve daha yaygın
servis ağı ile sürdürerek, müşterilerine en iyi
kalitede hizmet verme isteğini bir kez daha
kanıtlamış oldu. 

10 Axor 1840 çekici firma sahibi Yaşar
Görgülü’ye, Aksaray Kamyon Müşteri Merkezi
Teknik Eğitmeni Halil Eryılmaz tarafından teslim
edildi. Yaşar Görgülü, Mercedes-Benz’i tercih

etmelerinde araçların yüksek ikinci el değerinin,
yaygın servis ağının ve yüksek Mercedes-Benz
kalitesinin etkili olduğunu söyledi.

10 adet Axor 1840 çekici teslim alan Birsöz
Nakliyat’tan firma sorumlusu Cengiz Konut,
Mercedes-Benz kalitesine duydukları güveni dile
getirirken 2013 yılında araç alımlarına devam
edeceklerini belirtti.  ■

Mercedes-Benz Axor iki filoyu
daha güçlendirdi

Miroğlu Nakliyat

Birsöz Nakliyat

Anadolu Isuzu Yetkili Satış Bayi
Çetaş Otomotiv tarafından,
meşrubat ve gıda sektöründe 40
yılı aşkın süredir hizmet veren
Can Meşrubat Gıda’ya 6 adet N
serisi kamyon törenle teslim
edildi. 

Can Meşrubat Gıda’nın Esenyurt’
taki merkezinde düzenlenen
törene, Isuzu Kamyon Satış Şefi

Atakan Gürler, Isuzu Kamyon Satış
Sorumlusu Arif Bugeker, Anadolu Isuzu
Yetkili Satış Bayisi Çetaş Otomotiv Genel
Müdür Yardımcısı Gülay Kökbaş, Satış
Temsilcisi Haydar Romancı ve Can
Meşrubat Gıda firma sahibi Haydar Kaya
katıldı. 

Anadolu Isuzu Kamyon Satış Şefi
Atakan Gürler, “Can Meşrubat Gıda ile
çok eskilere dayanan ilişkimizi, 6 adet
Isuzu NPR alımı ile daha da
güçlendirdik. Özellikle NPR10 ve NPR 3D
tipi araçlarımızla gazlı içecek satış ve
dağıtımı yapan firmalara; hacim, tonaj
ve ekonomi avantajları sunuyoruz. Bu
satışın gerçekleşmesinde emeği olan
bayimiz Çetas Otomotiv’ e teşekkür
ediyor ve yine bizi tercih eden Can
Meşrubat Gıda ‘ ya hayırlı olmasını
diliyorum” dedi. ■

Anadolu Isuzu’dan
Can Gıda’ya 
6 Şampiyon

TIR karnesi vermeye yetkilendirilmiş
17 adet TIR Odası için “TIR Eğitim
Semineri”, 23-24 Mart 2013 tarihlerinde
TOBB Sosyal Tesisleri’nde
gerçekleştirildi. 

Eğitimde, ‘Kefil Kuruluş’ TIR El
Kitabında yapılan son değişiklikler ve bu
değişikliklerin uygulamalara etkisi
üzerinde durulurken, TIR sistemindeki
son gelişmelerle ilgili bilgiler verildi.
İnteraktif bir ortamda geçen eğitimde,
Oda temsilcileri uygulamada karşı
karşıya kaldıkları sorunları dile getirdi ve
bu konularla ilgili çözüm önerileri
görüşüldü.

TOBB’un uluslararası karayolu
taşımacılığına ilişkin istatistiklerine
göre; 

2013 yılı Mart ayında, bir önceki yılın
aynı ayına göre verilen geçiş belgesi
sayısında yüzde 2,73’lük artış olduğu,
ancak TIR karnesi sayısında yüzde
17,13’lük bir azalma yaşandığı görülüyor. ■

TIR geçiş belgesi
arttı, karnesi düştü

Türk-Macar Kara Ulaştırması Karma
Komisyon Toplantısı 26-27 Mart 2013
tarihlerinde Ankara’da yapıldı. Türk

heyetine KDGM Genel Müdürü Ali Rıza
Yüceulu başkanlık etti.

İki ülke heyetleri arasında imzalanan
protokolün önemli noktalarını aktarıyoruz:

Heyetler, ticaret ve karayolu taşımacılığı
faaliyetleri konusundaki çok önemli
gelişmeleri kaydetmişlerdir. Dış ticarette
öngörülen büyümenin sadece karayolu
taşımacılığı ile karşılanamayacağını ifade
etmişlerdir. Bu nedenle, bu kapsamda her
iki ülke tarafından demiryolu
taşımacılığının teşvik edilmesi
beklenmektedir. 

Serbest taşımacılık sistemi
Macar heyeti, Türk tarafına tahsis

edilen izin belgesi sayısından daha fazla
miktarda Türk taşıtının Macaristan’dan
geçiş yaptığını ifade ederken, 

Türk heyeti, birçok ülkeyle uygulanan
serbest taşımacılık sistemini Macar
heyetine de teklif etti. Bu amaçla, öncelikle
Euro-V ve üstü özellikteki taşıtların izin
belgesinden muaf olmasını önerdi. Macar
heyeti, bu aşamada serbestleştirmenin
mümkün olamayacağını ifade etti.

Heyetler ayrıca 2012 yılı için izin belgesi
sayısının 2013 yılı Haziran ayında
Budapeşte’de yapılacak toplantıda nihai
kota belirlenene kadar aynı kalmasını teyit
ettiler. 

Düzenli otobüs seferleri
Türk Heyeti, Türkiye ile Macaristan

arasında devam eden uluslararası düzenli
otobüs servisi olduğunu ifade etti. Her iki
Heyet, gerektiğinde otobüs servisi sayısının
arttırılabileceği konusunda anlaştılar. Ayrıca
200 adet olan yolcu taşımacılığı izin belgesi
kotasının mevcut haliyle kalması
kararlaştırıldı. 

Heyetler, iki ülke arasında intermodal
taşımacılık imkanlarını görüşmek ve bu
alanda projeler geliştirmek üzere bir
Intermodal Taşımacılık Çalışma Grubunun
kurulmasını önerdi. Söz konusu çalışma
grubunun bir hazırlık toplantısında, her iki
tarafın heyetleri Ro-La, sökülebilir ünite ve
konteynırla yük taşımacılığı da dahil olmak
üzere intermodal faaliyetlerin kapsamlı
olarak incelenmesi hususunda mutabakata
vardılar. 

Geçiş ücretleri
Türk heyeti, Macaristan’da uygulanan

geçiş ücretlerinin yüksek olduğunu
belirterek, ücretlerin makul bir seviyeye
düşürülmesini istedi. Macar heyeti, bu
hususun Kanunlarla belirlendiğini ifade
ederek, uygulamaya konulacak yeni bir
çalışma hakkında bilgi verdi. ■

Türk-Macar 
KUKK toplantısı 
yapıldı

Rüzgar türbin
taşımaları ve
montajlarına ülke

genelinde hız kesmeden
devam eden Hareket,
Balıkesir, Sebenoba ve
Belen’de projelerini
tamamladı; Kapıdağ,
Sincik ve Madranbaba
projelerinin taşıma ve
montajlarına devam
ediyor. Daha iyi bir yaşam
ve daha kaliteli bir gelecek
için rüzgar enerjisinin
kullanılması önemli. Enerji
taşımacılığı da her geçen
gün önem kazanıyor. ■

Hareket, ağır enerji ekipmanları 
taşımacılığında hız kesmiyorSahibi ve Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
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Yeni Volvo
FMX’in
dünya
prömiyeri
Bauma’da
yapılacak! 

Yeni Volvo
FMX’in dünya
lansmanı
Münih’deki
Bauma fuarında
gerçekleşecek. 15
Nisan Pazartesi
günü saat 15.00’da
Volvo Kamyon,
verimli inşaat
operasyonlarını
tamamen yeni bir
boyuta taşıyacak
olan yeni FMX’i
tüm dünyaya
tanıtacak. ■
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BM Ağırlık Sertifikası’nın ağırlığı 

Karadeniz Ekonomik İşbirliği Kara Taşıma Dernekleri (BSEC-
URTA), 2001 yılında UND'nin önderliğinde Antalya'da kuruldu.
Geride kalan 12 yıl içerisinde BSEC-URTA, herşeyi bir kenara

koyalım, 2010 yılında KEİ Geçiş Belgesi'nin hayata geçirilmesini sağ-
layarak önemli bir başarı elde etti.

Birlik, 2012 yılında KEİ Geçiş Belgesi'nin pilot aşamayı tamamla-
yıp sürekli bir belge olmasını müteakiben, esasen 2009 yılında isteğe
bağlı olarak yürürlüğe giren ancak 56 imzacı devletin hiçbirinin daha
sonra tatbikata geçirmek için hiçbir gayret sarfetmediği Birleşmiş Mil-
letler Ağırlık Sertifikası'nın enazından istekli olan KEİ ülkeleri arasında
hayata geçirilmesi için çalışmaya başladı.

BM Ağırlık Sertifikası, 1982 tarihli Eşyaların Sınır Kontrollerinin
Uyumlandırılmasına Dair BM Anlaşması'nın karayolu taşımacılığına
mahsus olan 8 numaralı Eki ile düzenleniyor. Düzenlemenin temel
amacı, uluslararası yük taşımacılığı yapan bir kamyonun BM tarafın-
dan belirlenmiş olan standartlara uygun ekipmanlarla tartılması ve
araç ağırlığının şekil ve örneği EK 8'de verilen BM Ağırlık Sertifikasına
işlenip  ulusal makamlarca yetkilendirilmiş bir kurum tarafından onay-
lanması halinde; sözkonusu aracın, güzergahı boyunca Anlaşmaya
taraf ülkelerde tekrar tartılmamasını öngörüyor.

Türkiye gibi ihracata dayalı büyüyen ve taşıma maliyeti ve süre-
sinde sağlanacak iyileştirmelerin ülkenin toplam ticaretine önemli kat-
kılar yapacağı bir ülke için böyle bir kolaylığın önemini anlatmama
gerek olmadığını düşünüyorum.

Neyse, devam edelim...
BSEC-URTA'nın bu konuyu gündeme getirmesine paralel olarak

KEİ çerçevesinde önemli sayılabilecek bir ivme sağlanmış bulunuyor.
Herşeyden evvela bu konuda IRU'nun tam siyasi ve yapılacak ha-

zırlık çalışmaları için uzman ve maddi desteği sağlanmış durumda.
Buna ilaveten Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı (UNDP) da

bu konuda BSEC-URTA ve IRU tarafından yapılacak projelere dahil ol-
maya karar verdi. Öyle ki, UNDP ve BSEC-URTA geçtiğimiz sene
Kasım ayında Kişinev'de resmi bir İşbirliği Anlaşması imzaladılar.

Bütün bunlara paralel olarak BSEC-URTA Derneklerinin yürüt-
tüğü çalışmaların da katkısıyla Arnavutluk, Ermenistan, Gürcistan,
Moldova ve Romanya olası bir pilot projeye katılma kararı aldılar. Üs-
tüne üstlük Rusya ve Ukrayna da katılma konusunda henüz bir karar
netliği bulunmasa da projeyi desteklediklerini ifade ediyorlar.

Sağlanan bu olumlu havanın sonucu olarak KEİ Dışişleri Bakan-
ları Konseyi geçtiğimiz Aralık ayında İstanbul'da yaptığı toplantısında
BM Ağırlık Sertifikası'nın hayata geçirilmesine dair yol haritasını belir-
lemesi için bir KEİ Görev Grubu (Task Force) ihdas etmeye karar verdi.
Sözkonusu Görev Grubu, ilk toplantısını Mart ayında İstanbul'daki KEİ
Uluslararası Sekreteryası'nda gerçekleştirdi ve bu projeyle ilgili olan
ülkelerin bir ay içerisinde tespit edilmesi ve müteakiben IRU, UNDP
ve BSEC-URTA'nın yapacağı teknik saha çalışmalarına paralel olarak
yılın ikinci yarısında bir yol haritası ve eylem planı oluşturulmasına
karar verdi.

Buraya kadar anlattıklarımın hepinizi mutlu ettiğini ve özellikle
kamyonlarımızın uluslararası yollarda önemli bazı avantajlardan artık
faydalanmasının mümkün olacağını gördüğünüzü düşünüyorum.

İşte mesele tam da bu noktada...

Ağırlık Sertifikasında ağır kalıyoruz
Maalesef sizin gördüğünüzü tahmin ettiğim bu durum, henüz il-

gili Türk makamları  tarafından aynı netlikte görülebilmiş değil.
Nereden mi çıkarıyorum?
Çünkü bahsettiğim tüm bu uluslararası çalışmalarda ve toplantı-

larda Türkiye, bu konuya destek vermeyi bir kenara bırakın, sözkonusu
Sertifika'nın hayata geçirilmesi konusunun bir yılı aşkın bir süredir il-
gili makamlarca hala değerlendirilmekte olduğuna yönelik kaçamak
bir pozisyonla durumu geçiştirmektedir.

Ençok faydalanan ülke olacağı aşikar olan Türkiye'nin bu pozis-
yonu ise diğer ülkeler tarafından anlaşılamadığından, ‘acaba ortada
başka birşey var da göremiyorlar mı’ düşüncesiyle diğerlerini de tedir-
ginliğe sevketmektedir.

Üstüne üstlük Türkiye, KEİ tarafından bu yıl içerisinde artık fiilen
şekillenecek olan BM Ağırlık Sertifkası Pilot Projesi'ne katılacağını
veya katılmayacağını da hala söyleyememektedir.

Anlaşılan odur ki, nakliyecilerin ve Türkiye dış ticaretinin genel
menfaatine olan BM Ağırlık Sertifikası'nın, bizim henüz göremediği-
miz bir ağırlığı Ankara'yı etkisi altına almaktadır.

Umut ediyorum ki bu belirsizlik bir an önce ortadan kalkar ve
Türkiye her zaman olduğu gibi bu projede de uluslararası ticaretin ve
karayolu taşımacılığının önündeki engelleri ortadan kaldırmaya çalı-
şan bir bölgesel lider ülke olduğunu teyit eder.

Hepinize baharın artık iyiden iyiye kendisini hissettirdiği bu gün-
lerde, güzel ve sağlıklı bir hafta dilerim. ■

36 yıldır kara, hava, deniz yolu taşımacılığında
faaliyet gösteren ve depolama, gümrükleme
hizmetleri de sunan Türkiye’nin önde gelen lojistik
firmalarından Transtaş, Iveco Otomotiv’den 7 adet
Stralis AT420 teslim aldı.

Iveco Otomotiv ve Transtaş yetkililerinin hazır bulunduğu,
Iveco Otomotiv tesislerinde düzenlenen teslim töreninde bir
konuşma yapan Transtaş Başkan Yardımcısı Ersel Topaloğlu,

havalimanı inşaat lojistiği, ve sanat ürünleri taşımacılığı gibi
spesifik konularda uzmanlaştıklarını, Türkiye’de artan sanat
fuarlarında kıymetli yağlı boya tablo, heykel gibi ürünlerin ise
önemli taşıyıcısı olduklarını açıkladı. Topaloğlu, ayrıca Mısır,
Birleşik Arap Emirlikleri, Katar gibi pazarlarda da Iveco’yu tercih
ettiklerini ifade etti. Iveco Otomotiv Genel Müdürü Ömer
Bursalıoğlu, Transtaş ile çalışmaktan büyük mutluluk
duyduklarını, Transtaş’ı satış sonrası hizmetlerinde de yalnız
bırakmayacaklarını söyledi. ■

Iveco Otomotiv’den Transtaş’a
7 adet Stralis

Iveco yetkili satıcılarından Kılıçlar Otomotiv, BYM Lojistik
firmasına 2 Iveco Stralis AT440S42T/P-RR çekici teslim etti.

Mersin’in önemli Uluslararası nakliye firmalarından olan BYM
Lojistik’in araç parkı, bu teslimatla 30 adete yükseldi. BYM Lojistik
firma sahibi Davut Bayam, 28 adet farklı marka çekicinin yanında 2

adet Iveco marka çekici satın almalarına en büyük etkenin Iveco marka
çekicilerin artık üstün donanımları ile estetiği, konforu, uzun servis bakım
aralıkları ile hızla yaygınlaşan bayi ve servisleri ile kolay ulaşılabilirliği
olduğunu ifade etti. ■

Iveco yetkili satıcılarından
Kılıçlar Otomotiv Solaklar
Hafriyat’a  3 adet, Iveco
Stralis AS440S50 6x4 ve
6x2 çekici teslim etti.

1Nisan tarihinde Kılıçlar
Otomotiv Mersin
tesislerinde yapılan

törende Çukurova bölgesinin
en güçlü inşaat/hafriyat
firmalarından biri olan
Solaklar Hafriyat’a 3 adet Iveco
Stralis çekici teslimatı
yapılmıştır.

Teslimat töreninde bir
konuşma yapan Solaklar
Hafriyat ortaklarından Hasan
Solak, her marka aracı inşaat-

hafriyat çalışma  şartlarında
denediklerini, IVECO
markasının gücü ve
dayanıklılığı temsil
etmesinden dolayı ve zor
çalışma şartlarına karşı sağlam
olmasından dolayı tercih
ettiklerini, ifade etmişdir.

Teslimat töreninde Kılıçlar
Otomotiv genel müdür
yardımcısı Kenan KILIÇ
tarafından  Solaklar Hafriyat
firma sahibi Hasan Solak’a
teslimat töreni hatırası olarak
bir plaket de verilmiştir.
Törende ayrıca Kılıçlar
Otomotiv ağır vasıta satış
müdürü Hasan Kayın da hazır
bulunmuştur. ■

Iveco Otomotiv’den Transtaş’a
7 adet Stralis

Tören sonrasında Transtaş İdari
Direktörü Berna Akyıldız, Ömer
Bursalıoğlu’na şirketin kuruldunda
ilk aldıkları Fiat marka çekicinin bir
fotoğrafını hediye etti.

Solaklar’a 3 adet Stralis

Kılıçlar’dan BYM’ye 2 adet Stralis

Kılıçlar Otomotiv Genel Müdür Yardımcısı Kenan Kılıç, BYM Lojistik
firma sahibi Davut Bayam’a günün hatırasına bir plaket verdi.

Man Bayii Mapar,
turizm taşımacılarıyla
buluştu. MAN Otobüs
Satış Müdürü Önsel
Demircioğlu, 2013
yılında turizm
sektöründe daha
fazla yer alacaklarını
söyledi. Turizm
taşımacıları, Mapar
MAN ile Kuveyt
Türk’ün sunduğu
kampanyaya göre
MAN araçlarına sıfır
peşinatsız, 6 ay
ödemesiz imkanlarla
sahip olabilecek. 

MAN Bursa Bayii
Mapar, Turizm
Taşımacıları

Derneği ile bir araya geldi.
2 Nisan Salı günü
gerçekleşen yemeğe TOF
Başkanı Mustafa Yıldırım,
TTDER Başkanı Sümer
Yığcı, MAN Kamyon ve
Otobüs Ticaret Otobüs
Satış Müdürü Önsel
Demircioğlu, Otobüs Satış
Bölge Yöneticisi Said
Kardak, Mapar Yönetim
Kurulu Başkanı Yalçın
Şahin, Otobüs Satış
Temsilcisi Savaş Sarıkaya
ve çok sayıda turizm
taşımacısı katıldı. 

Toplantının açılış
konuşmasını yapan Mapar
Yönetim Kurulu Başkanı
Yalçın Şahin, TTDER
üyeleri ve Kuveyt Türk
Bankası’na teşekkür etti.
Şahin, Turizm
taşımacılarıyla işbirliğinin
artarak devam edeceğini
sözlerine ekledi.

100 km’de 22 litre
yakıt tasarrufu 

Man Otobüs Satış
Müdürü Önsel
Demircioğlu, Mapar’ın
katkılarıyla turizm
taşımacılarıyla bir arada
olmaktan dolayı mutlu
olduklarını belirterek, 2013
yılının turizm taşımacıları
için karlı ve faydalı bir yıl
olmasını diledi.
Demircioğlu, MAN
araçlarında yakıt tasarrufu
sağlayan sistemi anlattı:
“2013 yılında araçlarımızla
ilgili, birçok değişiklikler
var. Otobüs sektöründe
yakıtın ne kadar önemli
olduğunu biliyoruz. Bu
yüzden de, araçlarımızda
yeni nesil 2013 model
araçlarımızda TDV
dediğimiz Euro 6 normuna
uygun bir teknoloji ile
karşınıza çıkıyoruz. Bu
aracımızdaki veriler 100
kilometrede 22 litre
düşürebilecek bir yakıt
tasarrufu sağlıyor, bu
önemli bir değer.” 

Daha fazla hizmet  

MAN olarak 2012
yılında turizm sektöründe
her segmentte daha fazla
yer almaya başladıklarını
aktaran Demircioğlu, “2013
yılında bu adımın
büyüyeceğini umut
ediyoruz. Turizm
sektöründe daha fazla
aracımız yer alacak. Düz
segmentte Ctyliner
araçlarımızla, orta
segmentte Neoplan
Tourliner araçlarımızla,
daha alt segmentte de
Tourliner araçlarımızla
sizlere hizmeti
sürdüreceğiz” dedi.

Cazip kampanya
Demircioğlu, turizm

taşımacıları için Kuveyt
Türk ile birlikte kampanya
düzenlediklerini söyledi.
Turizm taşımacılarıyla
3’üncü kez yemekli

Mapar, Turizm taşımacıları ile buluştu: 

Turizm taşımacılarına
özel kampanya 

toplantıda bir araya
geldiklerini vurgulayan
Demircioğlu, “TTDER’e özel
kampanyayı burada
açıklamaktan mutluluk
duyuyorum. Hazırladığımız
çeşitli kampanya seçenekleri
ile sıfır peşinat, 6 ay ödemesiz
ve 18 aya kadar 0,87 faiz
oranlarıyla MAN araçlarına
sahip olabileceksiniz. Turizm
taşımacılarıyla daha fazla bir

arada olup, daha fazla
ürünlerimizi sizlerin
alımınıza sunacağımızı ümit
ediyoruz” dedi. 

TTDER Başkanı Sümer
Yığcı ise “Turizm
taşımacılarına verdikleri
yemek için MAN mensupları
ve Yalçın Bey’e teşekkür
ediyoruz. MAN ile
dostluğumuz ve işbirliğimiz
sürecek” diye konuştu. ■

Turizm taşımacılarına
özel kampanya 

Michelin, beklemeye alı-
nacak kış lastiklerinin
bir sonraki kış mevsi-

minde de aynı yüksek perfor-
mansla kullanılabilmesi için
uygun saklanması için neler
yapılmalı...

Michelin Pazarlama Di-
rektörü Sertan Akçagöz, “Las-
tiklerinizi kullanmadığınız
mevsim geçişlerinde doğru şe-
kilde muhafaza etmeniz hem
ekonomik açıdan hem de gü-
venlik açısından büyük önem
taşıyor. Uygun koşullarda mu-
hafaza edilmiş bir lastik 10 yıla
kadar kullanılabilir. Bu avantajı
kullanıcılarımıza sağlamak
için, satış noktalarımızda sak-
lama ve depolama gibi hizmet-
leri içeren ‘lastik oteli’ hizmeti
veriyoruz. Bu sayede satış son-
rası hizmette kusursuzluğu he-
defliyoruz. Ama lastiğini
kendileri saklamak isteyen kulla-
nıcılarımızın da uyması gereken
maddeler olduğunu hatırlatıyo-
ruz” diye konuştu.

Görüntüye aldanmayın!
Lastiklerin içeriğindeki

maddelerin zaman içinde deği-
şim göstermesi nedeniyle, 5 yıllık
kullanımdan sonra belirli sıklık-
larla uzman kontrolünden geç-
mesi gerekiyor. 

Lastikten maksimum per-
formansı elde etmek için 10 yaş
ve üstü lastiklerin, kullanıma el-
verişli görünseler ve yasal kulla-
nım sürelerini doldurmamış
olsalar dahi değiştirilmesi gereki-
yor.

Lastiklerin her zaman serin,
kuru ve doğal havalandırmalı
yerlerde saklanması gerekiyor.
Lastikler açık alanda muhafaza
ediliyorsa, brandayla örtülerek
yağmur ve diğer dış etkenlere

karşı da korunmalı. 
Lastiklerin güneş ışığından,

ultraviyole ve diğer yapay ışıklar-
dan korunması da önemli.
Ortam sıcaklığının ise 35 derece-
nin altında olması gerekiyor.
Sıcak su boruları veya radyatör-
lerle direkt temastan korunması
da şart. 

Lastikler, zeminden en az 10
santimetre yükseklikteki raflara,
dikey konumda yerleştirilmeli ve
biçim bozukluğunun önlenmesi
amacıyla, ayda bir kere yerlerinin
dönüşümlü olarak değiştirilmeli-
dir.  Kimyasal maddelerden, sol-
ventten veya hidrokarbürden,
lastiğe zarar verecek metal mad-
delerden uzakta saklanması da
gerekiyor. 

Lastikler janta monte edil-
miş ve şişirilmiş halde olmadığı
sürece, uzun süre üst üste istif-
lenmiş olarak saklanmamalı ve
başka nesneler altında ezilme-
sinden kaçınılmalı. Lastiklerin
yakınında alev alıcı veya yanıcı
maddeler, kıvılcım veya elektrik
deşarjına yol açabilecek her türlü
materyal olmaması da önemli. ■

Kış lastiklerini doğru
saklama ipuçları

Michelin’den

Sertan
Akçagöz

2013 yılıyla birlikte Ortadoğu, Afrika ve
Hindistan bölgelerindeki varlığını pekiştiren
Pegasus Kargo, Dubai merkezli Leisure Cargo
FZCO’yu Ortadoğu, Afrika ve Hindistan’ın yanı
sıra Ukrayna, Rusya, Uzak Doğu ve Bağımsız
Devletler Topluluğu’nun kargo genel satış
acentesi olarak atadı. ■

Leisure Cargo FZCO genel satış acentesi oldu
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Gençleri geleceğin yakıt
alternatiflerini
geliştirmeye teşvik

etmek için düzenlenen Shell
Eco-Marathon yarışması bu
sene 15 – 19 Mayıs 2013
tarihleri arasında Hollanda’da
gerçekleştirilecek.  Shell Eco-
Marathon’a tasarladıkları
araçlar ile katılacak olan 16
Türk takımının lojistik
sponsorluğunu, geçtiğimiz yıl
olduğu gibi bu sene de Alışan
Group üstleniyor. 

15 - 19 Mayıs 2013 tarihleri
arasında Hollanda’nın
Rotterdam şehrinde
düzenlenecek olan Shell Eco-
Marathon’a bu sene Avrupa
genelinde 24 ülkeden 224
takım katılacak. Gençleri
geleceğin yakıt alternatiflerini
geliştirmeye teşvik amacıyla
düzenlenen yarışmada
Türkiye’yi de tasarladıkları
özel araçlar ile 16 iddialı takım
temsil edecek. 

Alışan Lojistik
Opearasyonlar Koordinatörü
Jan Devrim, “Sosyal
sorumluluk bilinci ile
gerçekleştirdiğimiz
projelerimiz, eğitim ve
öğretime yönelik desteklerimiz

ile toplumsal gelişimi
hedefliyoruz. Shell Eco-
Marathon bu misyonumuz ile
dahil olmak istediğimiz ve
gönülden inandığımız
projelerden biri. Alışan Lojistik
olarak, Shell Eco-Marathon’a
verdiğimiz anlamlı desteği bu
yılda sürdürüyoruz” dedi. ■

Alışan, Shell Eco-Marathon’a
destek oluyor

Eco-Marathon Takımları
Anadolu Üniversitesi, Ankara Üniversitesi, Beşiktaş Sakıp

Sabancı Anadolu Lisesi, Boğaziçi Üniversitesi, Celal Bayar
Üniversitesi, Erciyes Üniversitesi, Gediz Üniversitesi,
Hacettepe Üniversitesi, Hitit Üniversitesi, İstanbul Teknik
Üniversitesi, Marmara Üniversitesi, Orta Doğu Teknik
Üniversitesi, Sakarya Üniversitesi, Terakki Vakfı Özel Şişli
Terakki Fen Lisesi, Yeditepe Üniversitesi ve Yıldız Teknik
Üniversitesi takımları Alışan Lojistik’in sağladığı lojistik
desteği ile Rotterdam’da güzel dereceler almak için mücadele
edecek.

Uluslararası Taşıma İşleri
Organizatörleri Dernekleri
Federasyonu'nun (FIATA)
52. Dünya Kongresi, 13-18
Ekim 2014 tarihlerinde
İstanbul'da yapılacak.

Taşımacılık ve lojistik
alanında
dünyanın en

büyük ve en etkili
sivil toplum
kuruluşu olan ve
150 ülke ile 40 bin
firmayı çatısı altında
toplayan FIATA, dünya
ölçeğinde yaklaşık 10
milyon kişiye
istihdam sağlayan
dev bir endüstriyi
temsil ediyor.

13-18 Ekim 2014
tarihinde Hilton
İstanbul Bomonti
Otel&Konferans
Merkezi’nde, “Sustainable
Growth in Logistics”-
“Lojistikte Sürdürülebilir
Büyüme” temasıyla, yaklaşık
1000 katılımcıyla
gerçekleştirilecek 52. FIATA
Dünya Kongresi’nde, dünyada
ve Türkiye’de hızla büyüyen
lojistik sektörünün gelecek
planları ve projeksiyonları
konuşulacak.

Küresel lojistik sektöründe
sürdürülebilir büyümenin
gerçekleştirilmesi amacıyla
düzenlenecek kongrede, hava
yolu, kara yolu, deniz yolu,
demir yolu ve  kombine
taşımacılık, depolama, kargo,
e-ticaret, e-gümrük, bilişim

teknolojileri, Ar-Ge, yeşil
lojistik, lojistikte

çevreci yaklaşımla,
çevre dostu
ulaştırma
politikaları, taşıma

modları arasındaki
dengenin kurulması  ve

mevzuat harmonizasyonu
konuları geniş

kapsamda ele
alınacak.

Küresel lojistik
pazarındaki son
gelişme ve trendlerin

paylaşılarak,
taşımacılık ve lojistik

sektörünün geleceğine
yönelik perspektiflerin de
oluşturulacağı uluslararası
kongre, ülkeler ve işletmeler
arasında iş yapış şekilleri,
güvenlik uygulamaları gibi
konuları yakından takip etme,
network oluşturma, know-how
akışı sağlama ile yeni iş ilişkileri
kurma ve geliştirme fırsatı
sunacak. ■

UTİKAD, FIATA Dünya Kongresi’ne ev sahipliği yapacak

Dünya lojistik sektörünün kalbi 
İstanbul’da atacak

Jan Devrim

GEFCO Türkiye, Japon motosiklet
üreticisi Honda ile arasındaki
sözleşmeyi iki sene daha uzattı.

İşbirliği kapsamında, Honda Motors
için Honda Türkiye fabrikasında
depolanan motosikletlerin, Türkiye
çapındaki 21 şehirde yer alan 42 bayiye
sevkiyatları yapılacak. 

İlk sene 39 bin motosikletin
dağıtımının yapılması planlanan
projede, ikinci sene bu rakamın artması
planlanıyor. İki tekerlekli araçlar için
hizmet konusunda 2010 senesinde
Avrupa’nın En İyi Servis Sağlayıcısı
seçilen GEFCO Türkiye Genel Müdürü
Fulvio Villa, konu ile ilgili olarak
sözleşmenin 2 sene daha
uzatılmasından büyük memnuniyet
duyduklarını iletti. ■

GEFCO, 39 bin Honda
motosiklet taşıyacak

Golf VII, ‘World Car of the Year’
(WCOTY) ödülünü de alarak
dünyanın en iyi otomobili

seçildi. Golf modelinin aldığı ödüller
arasında bir kilometre taşı
konumunda yer alan ödül, New York
Uluslararası Otomobil Fuarı’nda
verildi. Volkswagen AG Yönetim
Kurulu Başkanı Prof. Dr. Martin
Winterkorn, ödülün Golf’ün tüm
dünyada kendi başına bir sınıf
olmaya devam ettiğinin en büyük
göstergesi olduğunu söyledi. Golf’ün
sadece verimliliği ve çevre dostu
özelliği açısından değil, birçok
özelliğiyle sınıfının belirleyicisi
olduğunu söyleyen Winterkorn,
önümüzdeki tarihlerde Golf’ün
plug-in hibrid ve yüzde 100 elektrikli
versiyonlarının da tanıtılacağının
bilgisini verdi.

Herkese uygun bir araç varsa,
bu Golf’tür

Geçtiğimiz günlerde Avrupa’nın
en prestijli ödülü olarak kabul edilen
‘Car of the Year’ (COTY) ödülüne
layık görülen Golf VII, 23 ülkeden 66
otomobil gazetecisinden oluşan
WCOTY jürisinden de ‘Herkese
uygun bir araç varsa, bu Golf’tür’
şeklinde onay aldı. ■

Avrupa’dan sonra dünyada da yılın otomobili: 

Yeni Golf

Volkswagen AG Yönetim
Kurulu Başkanı Prof. Dr.
Martin Winterkorn

Etik Değerler Merkezi Derneği
(EDMER) tarafından bu yıl ilk kez
verilen Etika 2012 Türkiye Etik
Ödülü’nün sahibi Ekol Lojistik
oldu.

Ekol Lojistik, ETİKA 2012
Türkiye Etik Ödülü’nü
kazandı. EDMER, etik

değerlere önem veren şirketleri ve
yöneticileri ödüllendirerek etik
bilincini yaygınlaştırmayı
amaçlıyor. EDMER, Türkiye’de etik
bilincinin oluşturulmasını ve
geliştirilmesini sağlamak, gençlerin
etik ve iş ahlakı konularındaki
vizyonunu artırmak amacıyla 2011
yılında kuruldu. EDMER, Etik
Değerler ve İş Ahlakı, İtibar
Yönetimi, Kurumsal Yönetişim,
Kurumsal Sosyal Sorumluluk,
Uygunluk Yönetimi, Liderlik ve
Yaratıcılık isimli 6 kategoride
hazırlanan 84 soruya cevap veren
şirketleri değerlendirdi. Uluslararası
standartlara göre yapılması gereken
uygulamaların üçte ikisinden

fazlasını yerine getiren şirketler bu
ödüle layık görüldü.

Düzenlenen törene katılan Ekol
Lojistik CEO’su Tayfun Öktem
“Almış olduğumuz bu ödül Ekol’ün
uluslararası standartlarda etik
değerlere ve iş ahlakına bağlı
kalarak geliştirdiği çözümleri ve
yönetim anlayışını gözler önüne
seriyor. Verdiğimiz kaliteli hizmet
ile hep daha ileriyi hedefleyerek
kendimizi geliştirmeye ve daha
iyisini yapma konusundaki
gayretimizi sürdüreceğiz” dedi. ■

Ekol’e Türkiye Etik Ödülü 

Tayfun
Öktem

Bülent
Şenver

8_Layout 1  4/6/13  1:49 PM  Page 1



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


